
P R O T O K Ó Ł NR XV/2016 
z sesji Rady Miejskiej w W ę g o r z y n i e 

odbytej 31 marca 2016 roku, w sali konferencyjnej 
Urzędu Miejskiego w W ę g o r z y n i e 

Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 31 marca 2016 roku rozpoczęła się o 
godz. 14:10, a zakończyła o godz. 17:05. 

W sesji udział wzięło 15 radnych, na stan 15 - stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad, powitanie gości i stwierdzenie quorum: 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Dzień dobry Państwu. Trochę ciszy proszę, otwieram X V 
sesje Rady Miejskiej w Węgorzynie. Witam przybyłych gości, witam Wicestarostę Powiatu 
Łobeskiego Panią Grażynę Karpowicz, witam Radnego Powiatowego Drozdowskiego. Witam 
Dyrektora Gimnazjum węgorzyńskiego Panią Adamów, witam Sołtysów naszych Sołectw, 
Przewodniczącego Rady Osiedla, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. Witam 
Panią Burmistrz z pracownikami swoimi. Sekretarz, Skarbnik z Panem Mecenasem i witam 
Was Radni. 
- lista obecności gości - stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
- lista obecności sołtysów z terenu Gminy Węgorzyno - stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Stwierdzam, że na podstawie listy obecności wszyscy są obecni, także obrady dzisiejszej sesji 

będą prawomocne. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Przewodniczący Rady Miejskiej - porządek sesji wszyscy otrzymali w materiałach, czy są 
jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie widzę. Ja chcę tylko 
zakomunikować, że w punkcie 3 informacja burmistrza z działalności między sesjami, będzie 
informacja Pani Wicestarosty. Prosiła, żeby na początku sesji udzielić głosu na temat pracy 
Starostwa i myślę, że w tym temacie udzielę głosu. W punkcie 3 informacje, po informacji 
Pani Burmistrz Pani Wicestarosta zabierze głos. Pozostałe punkty pozostaną bez zmian, czy 
są jakieś zmiany proponowane do porządku? Nie ma. Kto jest za przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad dzisiejszej sesji? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 5 
Przeciw - 0 
W s t r z y m a ł o się - 0 
Przewodniczący Mady Miejskiej - stwierdzam, je porządek sesji został przyjęty 
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P O R Z Ą D E K O B R A D 
X V sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

zwołanej na czwartek 31 marca 2016 roku na godzinę 14— 
w sali konferencyjnej U r z ę d u Miejskiego w Węgorzynie 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie ą u o r u m 
b) przedstawienie porządku sesji 
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia X I V sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 27 

stycznia 2016 roku 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

3. Informacje: 
1) informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

4. Sprawozdania: 
1) Sprawozdanie z realizacji działań związanych z profi laktyką i ro z wi ązywani em 

problemów alkoholowych w 2015 roku w Gminie Węgorzyno - druk nr 1 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Węgorzyno na 2016 rok - druk nr 2 

2) ustanowienia pomnika przyrody - druk nr 3 
3) zmiany uchwały N r VIII/64/2015 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 25 czerwca 2015 

r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru Gminy Węgorzyno 
współf inansowanego z Funduszu Spójności w ramach Programu Infrastruktura i 
Środowisko 2007- 2013, zgodnie z umową o dofinansowanie nr POIS.09.03.00-00-
302/13 
(Plan gospodarki niskoemisyjnej Gminy Węgorzyno ze względu na obszerność materiału 
dostępny jest na stronie internetowej www.bip. wegorzyno.pl w zakładce Materiały na najbliższa 
sesję oraz w Biurze Rady Miejskiej) — druk nr 4 

4) zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno - druk nr 5 
5) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie zadania inwestycyjnego „Budowa i 
przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w granicach Aglomeracji - Etap 
I - usuwanie wad i usterek druk nr 6 

6) zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2016 - druk nr 7 
7) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2016 - 2023 - druk 

nr 8 

6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na 
poprzednich sesjach 

7. Informacje P r z e w o d n i c z ą c e g o Rady o działaniach p o d j ę t y c h w okresie 
międzysesyjnym 

8. Wolne wnioski i komunikaty 

9. Zakończenie obrad 
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Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - przyjęcie protokołu z posiedzenia X I V 
sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 27 stycznia 2016 roku. Protokół był w biurze Rady do 
wglądu w wersji papierowej, była na internecie na BIP - ie. Czy są uwagi do protokołu z 
poprzedniej sesji?. To proszę o przyjęcie protokołu z posiedzenia X I V sesji Rady Miejskiej, 
kto jest za przyjęciem protokołu? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
W s t r z y m a ł o się - 2 
Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty 

2.Interpelację, wnioski i zapytania Radnych 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę radnych o interpelacje i zapytania. 
Radny Krzączkowski 

Pan Radny Krzączkowski -

1. Pani Burmistrz ja mam jedną taką sprawę związaną z oświetleniem w Runowie. 
Natomiast mieszkańcy Runowa proszę mnie żeby zapytać się, dowiedzieć czy byłaby 
taka możliwość dołożenia jednej lampy w Runowie t j . przy sklepie, przy posesji 
Państwa Żurek, bo mieszkańcy skarżą, że zimą, kiedy robi się szybko ciemno. Akurat 
w tym miejscu jest tak ciemno, że nie można przejść i są dwie lampy tylko, że jedna 
lampa jest przy tzw. podwórku dawnego PGR - u i ona jest skierowana na to 
podwórko, także praktycznie tej drogi nie oświetla. A druga lampa jest skierowana jest 
przy posesji Państwa Regulskich i jest skierowana też w stronę bloków i tak ten 
środek centralny jest ciemny. Nie ma tam praktycznie żadnego światła i z jednej 
strony jest też gospodarstwo Pana Mrozika także to się wydaje, że to by było dobrym 
rozwi ązaniem. żeby tam ta lampa powstała 

2. 1 druga sprawa chciałem się zapytać jak tam modernizacja drogi od dawnego sklepu 
na wiosce do plebani i później od plebani w stronę Państwa Batroszewicz, dziękuję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnemu, proszę Radny 
Nowacki 

Pan Radny Łukasz Nowacki -

1. Ja mam pytanie do Pani Burmistrz, chciałbym, aby po tej wypowiedzi Pani 
poinformowała mieszkańców Węgorzyna, mieszkańców Osiedla, na jakim etapie jest 
modernizacja, czy rozpoczęty został ten 11 etap na osiedlu 40 -• lecia, jeżeli chodzi o te 
drogi. Mam taką prośbę, jeżeli ktoś tam będzie wchodził z realizacją to, aby zwołać 
konsultacje społeczne z mieszkańcami osiedla, którzy mogliby być w tej sprawie 
zainteresowani, żeby ewentualnie domówić jakieś szczegóły, dziękuję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje Radnemu, proszę Radna Łuk sza 

Pani Radna Anna Łuksza — 
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1. Ja mam pytanie czy została zwiększona częstotliwość tych odpadów segregowanych, 
bo dalej widać przy pojemnikach, że są składowane 

2. Drugie pytanie mam czy już wiadomo, kiedy będą usunięte te usterki kanalizacji ul . 
Zielona i Podgórna?. Bo przychodzą ludzie do domu i się pytają wręcz jedna osoba 
m ó w i , że pójdzie z tym do prokuratury, bo ma bardzo mały zbiornik na ścieki, miała 
obiecane, że to będzie dużo wcześniej . 1 jest taki Pan. który mówił, że będzie tego 
pi lnował 

3. 1 trzecia sprawa chciałam zapytać o ofertę, o której jest dosyć głośno w Węgorzynie, 
że L U K S „ T r ó j k a " została odrzucona przy basenie, przy tej ofercie sportowej, żeby 
wyjaśnić mieszkańcom, dlaczego tak się stało a nie inaczej?. Bo dużo osób się o to 
pyta 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję Radnej, Rada Górniak proszę 

Pani Radna Barbara Górniak — 

1. Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz zbliża się wiosna niedługo będzie ciepło i 
ruszymy z remontami dróg, dlatego chciałabym przypomnieć drogę gminną od strony 
Chwarstna w Sielsku i drogę koło cmentarza w Sielsku, wymaga to pilnej naprawy. 
Jeszcze jedna taka uwaga chciałabym zwrócić uwagę, że niektóre dziury są tak duże, 
że naruszona jest podbudowa tej drogi. Więc remont takiej dziury poprzez nałożenie 
tam jakiś mas bitumicznych jedno warstwowo nie zda żadnego egzaminu, dlaczego? 
Dlatego, że obserwuje to już od 3 lat w Sielsku, gdzie w ten sposób właśnie jest to 
robione i te dziury są z roku na rok coraz większe. Teraz już są tak duże, że naprawdę 
samochody całe wpadają po prostu należy zrobić podbudowę dróg jakimś kruszywem 
a dopiero później po oczyszczeniu i zrobieniu, myślę, że fachowcy wiedzą jak to robi. 
Natomiast pracownik gminny bardzo bym prosiła żeby pojechał i zwrócił uwagę jak 
wykonywane są te remonty dróg. Bo nie sztuka jest wydać pieniądze i zakleić dziury 
tak, że przyjedzie jeden tir i wyciągnie tą całą nawierzchnię tą całą masę z tej dziury. I 
mamy po prostu przez dwa miesiące dziurę załataną a przez następną część roku dalej 
ta dziur jest i samochody ją systematycznie powiększają. Lepiej to zrobić po prostu 
według mnie raz a porządnie, dziękuję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnej, proszę Radny 
Szyłowicz 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz — 

1. Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz w nawiązaniu do tego, co powiedziała Radna 
Górniak ja chciałbym wymienić odcinek drogi pomiędzy Cieszynem -poprzez 
Winniki - Połchowo do Węgorzyna tam, jak co roku powsta ją wyrwy w nawierzchni 
asfaltowej i one wymagają pewnego rodzaju uwagi i napraw. Także korzenie 
rosnących drzew na poboczu też poczyniły pewnego rodzaju szkody, o czym już 
wspominał tutaj bodajże Sołtys z Połchowa na poprzedniej sesji. 

2. Także proszę Państwa na drodze to jest powiatowa bodajże pomiędzy Cieszynem a 
Trzebawiem powstała duża wyrwa w jezdni za Cieszynem tam jest znak ograniczający 
szybkość do 40 km/h i mniej więcej 150 - 200 m od tego znaku w stronę Trzebawia po 
prawej stronie. We dnie można ją zauważyć natomiast w nocy mogą powstać dosyć 
poważne uszkodzenia samochodu przejeżdżających 
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Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to jest tam na zakręcie gdzie był przepust?, 

bo tam było takie newralgiczne miejsce, ale po lewej stronie była ciągle ta dziura 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - nie to jest jadąc z Cieszyna w stronę Trzebawia to jest po 
prawej stronie 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale nie na łuku? I nie jest tam ten przepust? 

To nie to miejsce? 

Pan Radny Jan Szymko - bliżej Cieszyna, gdzie woda się przelewała przez asfalt 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz — 

2. Następną sprawą, którą chciałbym poruszyć t j . parkowanie przed bankiem 
węgorzyńskim ta sytuacja nie przytrafiła się mnie. ale docierają do mnie głosy, że 
policja po prostu każe kierowców, którzy parkują samochód na chodniku przed 
bankiem. Dotarły do mnie także takie głosy, że nie czyni tego policja węgorzynska, 
czyli czyni to policja łobeska sam tego nie doświadczyłem nadmieniam. Nie ma tam 
żadnego znaku drogowego informującego, że nie można zatrzymywać się, że nie 
można parkować na chodniku. Także dobrze byłoby żeby ta sprawa została 
administracyjnie rozwiązana trudno powiedzieć, w jaki sposób 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — teraz są interpelacje i zapytania dyskusja 

będzie później 

3. Następną sprawą, którą chcę poruszyć to chcę nawiązać do informacji na stronie 
internetowej urzędu o Dniach Polskości na Ziemi Węgorzyńskiej otóż był tam apel. 
aby przybyć licznie na tą uroczystość przynosząc ze sobą flagi Węgorzyna. Na tejże 
stronie zadałem pytanie, gdzie można nabyć flagę Węgorzyna otóż otrzymałem 
odpowiedź, że to była tylko informacja to był apel a flagi nie wiadomo, gdzie są 
dostępne. Otóż tutaj chciałem zasugerować, aby urząd zainwestował mając Punkt 
Obsługi Klienta zainwestować w kupno, w produkcję, ewentualnie sprzedaż flag i 
proporczyków Węgorzyna. Swego czasu ładnych parę lat temu jak byłem czynnym 
motocyklistą starałem się o pozyskanie takiej flagi żeby promować ten rejon, w 
którym mieszkam niestety bezskutecznie. Wtedy chyba otrzymałem odpowiedź z 
urzędu, że mają chyba jedną, albo dwie flagi i niestety nie mogą być udostępnione. 
Także chciałbym prosić o rozważenie tego tematu 

4. Proszę Państwa następną sprawą to jest kąpielisko w Cieszynie zbliża się sezon, jak co 
roku ja w dodatku chciałbym nadmienić, że tej zimy albo wczesnej wiosny teren 
kąpieliska, trawnik został poważnie zryty przez dziki tam dosłownie wygląda to jak 
ziemia oma trudno powiedzieć, co można z tym zrobić, ale wypadałoby temu 
zaradzić. Oprócz piasku i tego ternu także brakuje parę desek w pomoście żeby wejść 
na pomost po lewej stronie byłem tam akurat wczoraj oglądałem, więc to wejście na 
pomost jest raczej niebezpieczne i wypada te dziury te braki uzupełnić 

5. Chciałem także zapytać się Pani Burmistrz jak wygląda sytuacja z pozyskaniem terenu 
od Agencji Nieruchomości Rolnych terenów pod przyszłą świetlicę w Cieszynie. Czy 
zostały j u ż poczynione jakieś kroki?. Jeżeli tak to, na jakim jesteśmy etapie?. Bo 
jeżeli chodzi o tereny ziemi to sytuacja się zmienia donoszą też media ma powstać 
ustawa ograniczająca, że tak powiem, pozyskanie, sprzedaż, kupno gruntów rolnych 
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6. I na zakończenie mam pytanie do Pani Burmistrz jak zakończyła się sprawa 

niefortunnej wycinki drzew w okolicy urzędu przed ubiegłoroczną uroczystością 

odsłonięcia pomnika?. To tyle z mojej strony, dziękuję za uwagę 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnemu, proszę Radny 

Zieliński 

Pan Radny Mariusz Zieliński -

1. korzystając z obecności Pani Wicestarosty chciałbym zapytać, na jak im etapie jest 

planowanie remontu drogi Węgorzyno - Przytoń - Brzeźniak i skrzyżowanie 

Wiewiecko - Ginawa ten odcinek? 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnemu 

Pani Radna Maria Sławska — 

1. Ja chciałabym przypomnieć o tej drodze już mówiłam o niej, droga nad jezioro w 

Cieszynie zbliżamy się do lata i tan w zeszłym roku gdzie tam urwał Pan jeden miskę 

olejową, więc też trzeba było się nad tym zastanowić jak j ą zrobić, ale trzeba to zrobić 

2. Pani Burmistrz chcieliśmy się troszeczkę pochwalić, jako sołectwo z Gminy 

Węgorzyno zajęl iśmy I I miejsce na Łobeskiej Babie Wielkanocnej i pytają mnie 

mieszkańcy, dlaczego nic nie ma na stronie Węgorzyńskiej , bo są fajnie opisane 

wszystkie uroczystości Palmy Wielkanocnej w Przytoni, i mówią a która to jest nasza 

palma. Jakby można było zwrócić uwagę pracownikowi, który wstawiał te zdjęcia, bo 

naszej palmy akurat nie ma i pytają się mieszkańcy Pani Sołtys, która to jest nasza 

palma?. Bo żadnej wzmianki nie ma a mieszkańcy są zainteresowani, dziękuję 

uprzejmie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnej Sławskiej, proszę o 

interpelację o zapytania Radnych, Radny Szymko 

Pan Radny Jan Szymko ~ 

1. było mówione dużo na temat dróg i nie chciałbym się tutaj licytować, ale uważam, że 
należy do tych dróg na terenie całej gminy podejść kompleksowo zarówno drogi 
powiatowe, które są i gminne. One na dzień dzisiejszy to są w niektórych miejscach 
jak taki ser z tymi dużymi dziurami. Miały być podkrzesywane drogi powiatowe i 
niewiele się dzieje Pani Wicestarosto na tych drogach między Zwierzynkiem a 
Mieszęwem to, co było zgłaszane. Jest tam jak gdyby dużo naniesień przez wodę po 
opadach deszczu, gdzie droga jak gdyby ten asfalt się zawęża, bo ta ziemia pozostaje 
później porastają trawy różne. Wtedy trzeba podjeść kompleksowo zarówno na tych 
drogach gminnych jak i powiatowych na terenie całej gminy zrobić remonty. Ja często 
wspominałem o tym, aby nawet łączyć nieraz jak f irma robi i przyjeżdża przez drogę 
gminną a później jest powiatowa to żeby było już przy jednym przyjeździe zrobione w 
ramach współpracy z przyczyn ekonomicznych- bym uzasadnił 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuje Radnemu Szymce, jeżeli by nie 
było więcej interpelacji to Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak - Ja mam takie pytanie, jeżeli chodzi o gminne i powiatowe 

drogi to jak jest z wytyczaniem pasa drogowego, bo rolnicy nie wiedzą niektórzy po prostu 
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wchodzą w pasy drogowe i zaorują. Czy mamy wytyczone pasy drogowe z oznaczeniami?. I 

później żeby to było wykazane, co z tego, że nawet wyremontujemy te drogi patrząc na 

niektóre drogi gminne i powiatowe, kiedy one zaorywane są prawie, że do nawierzchni 

bitumicznej. A powinien być jeszcze pas drogowy i żadne remonty nie pomogą, jeżeli 

będziemy inwestować i robić modernizacje tych dróg, jeżeli nie będzie odpowiednich pasów 

drogowych, gdzie będzie zachowane odwodnienie tej drogi, korona drogi musi być 

odwodniona. A w wielu przypadkach korona drogi nie jest odwodniona ze względu na to, że 

są pobocza drogi zaorane. Więc chciałabym po prostu żeby nad tym gmina się pochyliła, 

zrobiła jakiś plan może i systematycznie do tego podeszła, żeby takie pasy drogowe wytyczyć 

i oczywiście poinformować właścicieli. Jeżeli weszli w dany pas drogowy, że weszliście tu 

jest pas drogowy, proszę nie zaorywać, dziękuję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnej, udzielam głosu 

Sołtysom jak są zapytania do Pani Burmistrz. "Nie widzę zamykam punkt interpelacje, wnioski 

i zapytania radnych 

3. In for mac je. 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do punktu 3 informacje. 1 

pierwszą to proszę Panią Burmistrz o informację Panią Burmistrz z działalności między 

sesjami 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — zapraszam na fotorelację (fotorełacja 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu), poprzednia sesja była w styczniu trochę od 
tamtego czasu się wydarzyło pozytywnych rzeczy dla Gminy Węgorzyno: 

- odbył się turniej piłki nożnej o Puchar Księdza Proboszcz, gościliśmy drużyny z 
zewnątrz również 

- 1 marca obchodziliśmy w Polsce Narodowy Dzień Pamięci Narodowej Żołnierzy 
Wyklętych, Niezłomnych. W tym dniu przekazaliśmy swoje życzenia dla dwóch 
żołnierzy niezłomnych, którzy mieszkają na terenie naszego powiatu. A nasze 
życzenia wraz z kartkami z życzeniami od uczniów Gimnazjum w Węgorzynie zostały 
przekazane tym dwóm żołnierzom przez żołnierzy z, którymi współpracuje Gmina 
Węgorzyno przez Kapitana Macieja Paula i Kaprala Piotra Mai etę 

- następnego dnia odbyły się Obchody Państwowości Polskiej na Ziemi Węgorzyńskiej 
przemarsz, złożenie kwiatów. Prośba, być może wkradł się. błąd aczkolwiek nie 
pamiętam zaraz to sprawdzimy. Być może w apelu była prośba o wywieszenie flag a 
nie przychodzenie z Hagami, taka była intencja zaraz sprawdzimy czy również taka 
treść 

- 11 marca był Dzień Sołtysa i chcieliśmy ten dzień obchodzić w naszej gminie 
aktywnie. Był zorganizowany rajd z q u estem po Mieszewie gościła nas Pani Sołtys 
Ania Kobielska w Mieszewie oprowadzała po swoich pięknych terenach, które nie 
wszyscy znają, bo każdy zajmuje się swoim terenem, terenem swojego sołectwa. 
Niektórzy z Państwa m a j ą bardzo rozległe tereny w ramach, których jest nawet kilka 
miejscowości. Za tą pracę, za byciem Sołtysem, bardzo serdecznie w imieniu własnym 
jak i do podziękowań dołącza się Pan Przewodniczący w imieniu całej Rady, 
serdeczne podziękowania Państwu składamy. Przykro nam, że nie wszyscy mogli z 
nami być, ten dzień był też trochę przesuwany z powodu przykrych okoliczności 
pogrzebowych. A Ci, co brali udział, myślę, że w pamięci pozostanie ten dzień, jako 
przyjemnie spędzony i poznanie terenu naszej gminy. Myślę, że taki tryb obchodów 
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różnych świąt jak również organizacja ra jdów wejdzie do naszego kalendarza, jako 
cykliczna impreza. Co miesiąc chcielibyśmy podróżować po terenie naszej gminy w 
innej je j części po to żeby każdy z Państwa zarówno Radnych jak i Sołtysów i 
chętnych mieszkańców mógł poznawać nasze najatrakcyjniejsze zakątki 

- odbył się V I I I Gminny konkurs na Najładnie j szą Palmę Wielkanocną jak zwykle w 
Przytoni, coraz większa ilość Sołectw bierze w tym konkursie udział. Jest to też nie 
tylko element związany z naszymi tradycjami z naszą obyczaj o wością, ale również 
jest to element konkursu „Aktywne Sołectwo". Za udział w tym konkursie są 
przyznawane punkty do ogólnej punktacji, która jest podsumowana podczas dożynek 
gminnych. Tu ubolewałam, że Runowo Pomorskie, które zrobiło piękną palmę nie 
przyjechało do nas na gminny konkurs pojechało bezpośrednio na Łobez. Mimo, że 
kilka dni przed odbyło się zebranie Soleckie, na którym zachęcałam i p romowałam 
nasz gminny konkurs, gdyż skoro już mieszkańcy się tak mocno zaangażowali, że 
zbierali materiał do uplecenia tych palm j u ż od lata zeszłego i naprawdę się 
napracowali Runowska palma miała 8 metrów? jak dobrze pamiętam 6. Więc szkoda 
nie skorzystać i nie być na dwóch uroczystościach i nie zdobyć nagród i tu i tu, ale ja 
mówiłam jeszcze w czwartek to taka była decyzja podjęta. Chciałabym jeszcze raz 
serdecznie podziękować dla Sołectwa Przytoń za pomoc w organizacji. Chciałam 
również podziękować za udział dla pozostałych Sołectw, które brały udział w tym 
naszym konkursie, ale również dla Stowarzyszenia Przytoni a, dla wszystkich 
sponsorów, którzy nam pomagają w corocznych edycjach. Każdy wie, co ma robić i z 
chęcią się do tego włącza. Ci, którzy byli obecni podziękowania osobiście odebrali, a 
Ci, którzy nie mogli z nami świętować, bo mieli ważniejsze sprawy to chciałabym 
przekazać podziękowania teraz dla Pana Jana Szymki, bo był jednym z k i lku 
sponsorów dziękujemy Panie Janie. Jak również Pani Sekretarz Macie Banasik, też nie 
mogła z nami świętować, więc dziękujemy w ten sposób a żałujcie, że nie oglądaliście 
na żywo tych palm 

- Nazajutrz po naszym konkursie odbyła się X I I Edycja Łobeskiej Baby Wielkanocnej, 
podczas której kilka naszych sołectw z naszego ternu, z naszej gminy też aktywnie 
brało udział tym razem nastawione sołectwa były na sprzedaż swoich produktów 
kulinarnych, ciasta ewentualnie do tego kawa i herbata 

To wszystko, jeśli chodzi o fotorelację z pozostałych rzeczy to: 

- 29 stycznia złożyliśmy wniosek do Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 
dofinansowanie zadania inwestycji przebudowy drogi ul. Kopernika I i I I etap. Nasza 
inwestycja będzie I I I etapowa. I I I jest związany z procedurami z R I T - u i będzie 
dołączeniem się do drogi wojewódzkiej na Łobez na razie jesteśmy gotowi i m o ż e m y 
wnioskować o te pierwsze dwa, dlatego te dwa pierwsze zostały już złożone do FOGR 
- u. FOGR jest na etapie procedowania a my kontaktów żeby poprawić zgodnie z ich 
intencją, wytycznymi, aby jak największą kwotę móc pozyskać 

- brałam udział w uroczystościach Dnia Seniora, Dnia Babci i Dziadka w Mieszewie, 
jakie Sołectwo zorganizowało pod koniec stycznia 

- odbywały się zebrania sprawozdawczo — wyborcze w naszych jednostkach OSP, w 

których również brałam z pracownikiem udział 
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w naszym ratuszu w tej sali odbyło się w między czasie również spotkanie rolników z 
Panem Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie obrotu ziemią wedle 
nowych zasad 

brałam również udział w spotkaniu na temat tworzenia mapy zagrożeń na teren całego 
województwa, ale przede wszystkim interesowały nas sprawy związane z terenem 
naszej gminy 

odbyły się również z między czasie odprawy roczne Policji, jak również Państwowej 
Straży Pożarnej 

złożyliśmy również projekt do Ministerstwa Sportu na projekt „Junior Sport", to jest 
coś, co w tamtym roku nazywało się „Multi Sport" obie nasze Szkoły Podstawowe 
biorą w tym udział 

odbyła spotkanie z Polskim Związkiem Działkowców w Szczecinie w ich siedzibie jak 
również podczas spotkania, zebrania z działkowcami w Runowie Pomorskim 
dotyczyło spraw związanych z wieczystym użytkowaniem nieruchomości, których 
właścicielem jest gmina. Jak również spraw związanych z inwestycją, j aką mamy 
nadzieję niebawem rozpocznie się w Runowie Pomorskim m.in. w Runowie 
Pomorskim a chodzi o aglomeracje I I , czyli wybudowanie, modernizacja sieci wodno 
- kanalizacyjnych obszar inwestycji to końcówka ul. Runowskiej, Nowy Świat, 
Runowo Pomorskie i Połchowo. W tym temacie został przygotowany stosowny 
wniosek o dofinansowanie i złożony w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, które z pieniędzy Regionalnego Programu Operacyjnego ma 
być udzielone dofinasowanie. W tej chwili jesteśmy na etapie oceny, weryfikacji 
wszystko idzie w dobrym kierunku, że ta inwestycja otrzyma aprobatę i 
dofinansowanie. Jeśli już o tym mowa to chciałabym poinformować, że w związku z 
tą inwestycją i pracami, jakie będą przeprowadzane na przedmiotowym terenie 
również spotykałam się ze spółką gazowniczą żeby przekonać żeby inwestowali na 
naszym terenie i budowali dalszą gazyfikację gminy. W związku z tym otrzymałam 
ostatecznie po moich spotkaniach, rozmowach i pismach informacje, że w bieżącym 
roku zostały wydane wytyczne do projektowania sieci gazowej w Węgorzynie ul. 
Runowska i Nowy Świat i rozpoczęto procedurę przetargową na wykonanie projektu 
budowlanego w tym zakresie. Przewidujemy również w tym roku jeszcze uzyskanie 
pozwolenia na budowę i realizacja sieci planowana jest dó końca 111 kwartału 2017 
roku tak, aby zapewnić dostawę paliwa gazowego na sezon grzewczy 2017-2018. W 
kolejnych j u ż latach 2017 roku przewidują przeprowadzenie akcji marketingowej 
celem rozpoznania zapotrzebo wan i a rynku lokalnego na tych pozostałych terenach, 
czyli Runowo Pomorskie i Połchowo 

odbyło się również spotkanie tutaj u nas w urzędzie już kolejne w sprawie 
przebudowy skrzyżowania w Węgorzynie, skrzyżowania przy banku i tutaj ta 
inwestycja, te spotkanie zaowocują tym, że będzie rozwiązany ten problem z 
parkowaniem przed Bankiem Spółdzielczym. Przebudowa tego skrzyżowania będzie 
polegać na tym, że w miejscu obecnego powstanie rondo może niezbyt równe 
kółeczko tylko bardziej owal żeby można było łatwiej wymanewrować samochodami. 
Natomiast przewidziana jest jednocześnie taka jakby zatoczka typowo pod potrzeby 
klientów banku, gdzie będą przewidziane miejsca parkingowe. Na chwilę obecną 
potwierdzam, to, co Pan mówi, że osoby, które tam zatrzymują samochód są 
sprawdzane przez policje. Natomiast trzeba też wiedzieć, że jest to obręb 
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skrzyżowania jest tam przejście dla pieszych i mieć to wszystko na względzie. Bank i 
tak j u ż zrobił ukłon w stronę klientów, bo wyremontował i poszerzył parking z tyłu za 
swoim budynkiem. Więc jest tam kilka miejsc, które przecież do banku też się nie 
jedzie na cały dzień załatwiać spraw tylko na chwilę. Przebudowa tego skrzyżowania, 
o którym mówię, która ma rozwiązać te problemy ma nastąpić w 2018 roku, więc 
kwestia 1,5 roku jak zaczną się prace 

- odbyłam również spotkanie z operatorem sieci wod. - kan. tematów mieliśmy klika 
wszystkie związane z naszą siecią. Jak już o tym mówimy, to poprawianie aglomeracji 
I , tych usterek, nieprawidłowości chcemy żeby nastąpiła jak najszybciej. Kiedyś się 
pokusiłam o powiedzenie, że to może nastąpić za kilka miesięcy lub wymieniałam 
nazwę miesiąca. W tej nie chcę mówić konkretnych dat, bo nikt nie jest w stanie 
przewidzieć, co się wydarzy, jak się potoczą przetargi. M y jesteśmy gotowi do 
przeprowadzenia przetargów. Na dzisiejszej sesji Państwo będziecie decydować, czy 
będziemy mogli pozyskiwać, czy chcecie żebyśmy pozyskiwali na ten cel środki z 
pożyczki z W oj e wó dzk i ego Funduszu. Trwają również sprawy sądowe w temacie, 
albo pomiędzy gminą, a podwykonawcą, również trwają postępowania w prokuraturze. 
Więc tutaj to, co mieszkańcy przekazują Radnej, że maja chęć pójść do prokuratury. 
To myślę, że to mogłoby tylko nam pomóc, ponieważ ktoś się dopuścił do 
poprowadzenia tak inwestycji a nie inaczej, że mamy problemy a nie m o ż e m y z niej 
jeszcze korzystać, ale mam nadzieję, że lada chwila ruszą prace kolejne prace 
naprawcze, bo przecież już jedne zostały zakończone i będziemy sukcesywnie 
uruchamiać kolejne odcinki 

- brałam udział w przyjemnej uroczystości w Sielsku Dzień Kobiet, był obchodzony 
Panowie zabawiali mieszkanki swojego Sołectwa jak i ja mogłam z tych 
dobrodziejstw skorzystać 

- jeżeli chodzi o osiedle 40 - lecia, bo też była dzisiaj interpelacja to chciałam też 
poinformować, że 10 marca było otwarcie ofert na przebudowę na remont nawierzchni 
kolejnego odcina, kolejnego etapu na osiedlu 40 - lecia, ponieważ udało się nam 
skutecznie pozyskać dofinansowanie od Wojewody z rządowego programu. W 
przetargu złożonych zostało 8 ofert, w cenach naprawdę rozpiętość zauważalna była w 
tych cenach, ponieważ niektóre za ten etap sięgały prawie 400.0000.00 zł najtańsza, 
która wygrała opiewa na wartość 288.000,00 zł 

- odbyła się dystrybucja jabłek zarówno dla mieszkańców jak i 7 marca dla placówek 
oświatowych na terenie przy gimnazjum i przy szkole w Runowie Pomorskim. 
Następna akcja dystrybucji jabłek będzie już niebawem 5 kwietnia również na tych 
terenach, czyli przy gimnazjum 

- 17 marca brałam udział w rozprawie sądowej w Szczecinie o zapłatę kary umownej 
przez projektanta z uwagi na rozwiązanie z nim umowy na projektowanie sieci wod. -
kan. w ramach aglomeracji. Od 2006 była zawarta umowa jak wiemy I etap była 
dokumentacja i zostały prace zrobione z efektem, jaki Państwo znacie. Natomiast 
kolejnych prac projektant nie dokończył, częściowo zrobił, ale niestety nie chciał 
dokończyć wszystkiego, co było przedmiotem umowy. W związku z tym 
rozwiązaliśmy w końcu umowę i zgodnie z jej zapisami wnioskowaliśmy o zapłatę 
kary umownej doszło do rozprawy sądowej zawarliśmy ugodę. To są symboliczne 
pieniądze, bo to jest kwota rzędu 2.000,00 zł ma być wpłacona dla gminy do 18 maja 
sieci wod. - kan. w połowie maja już powinny do nas trafić 
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odbyły się również spotkania z Marszałkiem Sobierajem w sprawie ścieżek 
rowerowych, które m a j ą przebiegać przez teren województwa a jedna z nich o nazwie 
Pojezierzna ma przebiegać przez teren Gminy Węgorzyno. Od strony Storkowa drogą 
powiatową do krajówki przecinając j ą i wchodząc na kolejną drogę powiatową w 
kierunku stacji Wiewiecko do Brzeźniaka i od Brzeźniaka w stronę Kumek i w stronę 
Drawska. W tym temacie również poczyniliśmy uzgodnienia, aby poprowadzić 
ścieżkę nie jezdnią a poboczem, jako dodatkową, również w tym temacie jestem w 
konsultacjach, czy w porozumieniu z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, które 
tą intencje mają również przekazał dla projektantów, którzy za jmują się dokumentacją 
projektową drogi powiatowej właśnie tej od Przytoni a. aż przez Brzeźniak i 
Wiewiecko do krajówki żeby też na tym odcinku, gdzie ma być ta trasa ścieżki 
rowerowej zaprojektować j ą stosownie o tak żeby była bezpieczna. Zgodnie z intencją 
Marszalka będą pozyskane pieniądze unijne, gminy przez teren, który będą ścieżki 
prowadzić będą się tylko dokładały z wkładem własnym nie większym niż 7,5%, 
gdybyśmy się sami starali o pieniądze to wkład własny jest minimum 15% a tutaj 
Marszałek jeszcze z innych źródeł dokłada, więc gminy tylko 7.5 % 
brałam udział w sesji Związku Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego, Złocieniec 
byłam również w Warszawie w Ministerstwie infrastruktury i Budownictwa w 
temacie naszej obwodnicy drogi krajowej 20 z uwagi na to, że mamy informacje z 
powiatu, że droga powiatowa ul. Południowa, przez, którą w tej chwili odbywa się 
ciężki transport będzie ograniczona tonażowo do 7t takie mamy informacje i ostatnio 
na Komis j i Bezpieczeństwa i Porządku również była o tym mowa. Ostatecznej decyzji 
o zamknięciu, czyli o ograniczeniu tonażowym jeszcze nie ma być może te działania 
też nam pomogą w wywarciu, że tak powiem brzydko presji na włodarzach Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad żeby przyspieszyć inwestycję budowy tej 
obwodnicy. Również też byłam w Warszawie w Ministerstwie Gospodarki Wodnej i 
Żeglugi Śródlądowej a przede wszystkim po to, aby rozmawiać o zmniejszeniu 
bezrobocia na naszym terenie jak również zareklamować, zaoferować nasze tereny 
inwestycyjne, naszych przedsiębiorców, ponieważ jednym z priorytetów ministerstwa 
jest odbudowa branży stoczniowej okrętowej w Szczecinie. Więc bardzo blisko nas, 
widzę w tym szansę dla naszego terenu. W związku z tym udałam się tam żeby 
rozmawiać osobiście w tym temacie. Jak również rozmawiałabym o tym, że można by 
było nawet wprowadzić w szkolnictwie zawodowym stosowne zawody, przyuczać 
pod to. co ma niebawem ruszyć w ramach tej branży stoczniowej 
w ramach współpracy z Enea w między czasie dokonała się modernizacja oświetlenia 
Placu 3 Maja tak upragnionego, 4 słupy oświetleniowe zostały wymienione. W tej 
chwili mamy ledowe, myślę, że ku zadowoleniu mieszkańców 
odbyła się również zbiórka odpadów wielkogabarytowych na terenie naszej gminy 
Państwo wiecie, że mamy złożony wniosek o dofinansowanie inwestycji remontu 
nawierzchni, ale poprzedzonej budową kanalizacji deszczowej, jak również napraw 
aglomeracji 1 na terenie ulic: Zamkowa. Pionierów, Witosa. Sikorskiego. W tej chwili 
jesteśmy na etapie poprawek niebawem będziemy znali decyzję 

mamy informację, że kontrakt samorządowy w ramach, którego też była objęta nasza 
gmina uzyskał aprobatę u Marszałka. Cieszymy się, że został pozytywnie oceniony 
znalazł się w tym kontrakcie tylko nasz jeden projekt, projekt priorytetowy związany 
ze żłobkiem, ale to nie jest na budowę tylko na adaptację pomieszczeń, czyli na 
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wyposażenie i poprowadzenie początkowych zajęć. Natomiast ubolewam, że nie udało 
się mimo naszych wielkich prób, zabiegań włożyć w kontrakt samorządowy, cztery 
projekty komplementarne zwiększyłoby to szansę naszą w momencie, kiedy 
chcielibyśmy pozyskać pieniądze, czyli dofinasowanie z innych źródeł. Niestety 
pozbawiono nas tej szansy Pani Sekretarz mogłaby Pani wymienić, jakie to były 
komplementarne, na co się staraliśmy? 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy -

1. Modernizacja obiektów użyteczności publicznej w Gminie Węgorzyno 

2. Zagospodarowanie terenu wokół jeziora w Węgorzynie 

3. Stworzenie obiektów poprzez budowę siedziby dla: Policji, Straży Pożarnej, Straży 
Miejskiej, Zarządzania kryzysowego oraz ratownictwa medycznego w Węgorzynie 

4. Modernizacja dróg gminnych w Gminie Węgorzyno 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna -

- kolejna informacja ruszają prace społecznie - użyteczne na terenach naszych Sołectw 
przede wszystkim od 4 kwietnia, czyli od poniedziałku będzie szkolenie PUP. Prace 
będą trwały do 13 listopada natomiast później okres gwarancyjny z większą częścią 
pracowników będzie trwał aż do 13 grudnia 

- i teraz bym chciała kilka słów o projekcie 500+ wszyscy Państwo wiecie, że ten temat 
jest bardzo medialny bardzo się cieszę, że w teren naszej gminy wejdą kolejne środki 
będą przez naszych mieszkańców rozdysponowywane. Będzie to kwota 3.200.000,00 
zł. ale w związku z tym spodziewamy się dużego ruchu już jutro, ponieważ od 1 
kwietnia rusza ten program. Dopiero jutro będzie m o ż n a pobrać wnioski, ale już jutro 
będzie można je złożyć. Chciałabym za chwilę poprosić specjalistów z tej dziedziny, 
gdyby Państwu nasuwały się jakieś pytania, gdyby mieszkańcy przychodzili do Was z 
j ak imś pytaniem to można je od razu wyjaśnić korzystając z obecności Pań. Natomiast 
chciałabym powiedzieć, że przy goto wal i śm y dla każdego z Państwa Sołtysów wzory 
jak należy wypełnić takie deklaracje nie są zbyt trudne. Te wzory prosimy o 
umieszczenie na tablicach ogłoszeń jak również jeden możecie mieć Państwo w domu, 
gdyby ktoś przyszedł osobiście pytać zainteresowany lub gdyby chciał pomocy przy 
wypełnianiu. Oczywiście Panie na miejscu też udzielają tych informacji, ale nie każdy 
ma, czym się dostać tak od razu. Chcę też poinformować, że w związku tym 500+ 
programem zarówno Poczta jak i Bank Spółdzielczy przygotowały specjalne oferty 
dla podopiecznych OPS - u. Oferty korzystne założenie konta np. nie pobierania opłat 
za prowadzenie konta, ale o szczegóły bardzo proszę kontaktować się już 
bezpośrednio i z Pocztą i Bankiem Spółdzielczym. Ja myślę, że i tak dużo czasu 
skorzystałam sesyjnego 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - bardzo dużo 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - gdyby były te pytania to bardzo proszę 

mamy Panią Kierownik, mamy Panią Edytę myślę, że z chęcią by odpowiedziały 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Kierownik proszę, ale może skrócić 
wypowiedź, bo Pani Burmistrz dużo powiedziała a Pani dokończy 
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Pani Halina. Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie — w 

uzupełnieniu do tych informacji to takie ogólne informacje to podam, że j u ż w marcu, co 
tydzień na stronach wiadomości węgorzyńskich były ukazywane aktualności ministerstwo 
podawało jak to ma wyglądać, komu, co i jak. Także ja myślę, że większość się już zapoznała 
telewizja codziennie o tym mówi 500+ i są informacje wiadomo na drugie i kolejne dzieci bez 
względu na dochód na pierwsze dziecko jest brany pod uwagę dochód. Dochód jest ustalany 
przez pracowników realizujących także wnioskodawca nie martwi się o żadne zaświadczenie 
z Urzędu Skarbowego, ani dowody tylko wskazuje źródło, z którego ma dochód czy ZUS, 
KRUS czy ma zatrudnienie i wtedy my j u ż mamy taką możliwość poprzez empatię dojść do 
źródła tych dochodów, czyli ustalić, jaka ta kwota jest i czy kwali f ikuje się czy nie. Wnioski 
składamy tak jak Burmistrz mówiła od jutra, wydajemy druki, druki będą do pobrania 
właściwie we wszystkich dostępnych miejscach i u Pana w Puncie Obsługi i przed biurem i w 
biurze. Panie też służą pomocą przy wypełnianiu, służą informacją także jak już to u źródła. 
Wnioski od jutra można składać do 1 lipca 2016, czyli przez te 3 miesiące i wypłata będzie z 
wyrównaniem od 1 kwietnia także nie muszą koniecznie wszyscy jutro najlepiej jak 
najszybciej w tym kwietniu, bo te wnioski czy będą złożone 1 kwietnia, czy 1 maja, czy 
któregoś czerwca i tak będą przysługiwały od 1 kwietnia z wyrównaniem wypłaty. Tak jak 
Pani Burmistrz mówiła pierwsza pula została 3.000.000.00 zł na ten rok nam przyznana, ale 
jest wymóg comiesięcznych sprawozdań i ministerstwo poprzez Wojewodów będzie 
kontrolowało, jakie to są kwoty w poszczególnych gminach i te kwoty będą sukcesywnie 
uzupełniane. Także i wypłaty tak ustalaliśmy z naszymi Paniami, że możliwe, że pierwsze 
wypłaty jak tylko będą pieniądze to ja myślę, że do końca maja będzie można nie trzeba 
będzie czekać do końca czerwca tak, bo taki termin jest ustawowy, można będzie wcześniej 
jak tylko otrzymamy pieniążki. Także spokojnie od jutra, ale nie koniecznie na hura także na 
spokojnie na pewno każdy zostanie przyjęty i obsłużony 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Pani Kierownik 

Pani Radna Maria Sławska - ja przepraszam = Ja chciałam tylko coś zapytać czy te wnioski 
w OPS - ie będziecie przyjmować tak? 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — przyjmować w Ośrodku 

Pomocy nie, bo Panie są uprawnione do przyjmowania wniosków i wydawania decyzji w tym 

temacie. Także Pani Edytka i Pani Ania Bejm tutaj w Urzędzie Gminy dopóki się nie 

przeniesiemy, bo jak się przeniesiemy to w nowej siedzibie, ale na razie tutaj 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Pani Kierownik, dziękuję Pani 

Burmistrz proszę teraz o informację Panią Wicestarostę 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego - dziękuję Panie 
Przewodniczący Szanowni Państwo ja krótko chciałabym przedstawić najważniejsze zadania, 
jakie są realizowane w Powiecie Łobeskim. Pan Starosta mnie upoważnił żebym Państwu 
przedstawiła taką informację. Najważniejsze zadanie proszę Pastwa, jakie będziemy 
realizować przez najbliższą kadencję to jest kontrakt samorządowy. Pani Burmistrz już tutaj 
wspomniała, że kontrakt został zatwierdzony pozytywnie przez Marszałka, więc to jest bardzo 
duże zadanie, które będzie realizowane na obszarze pięciu gmin. Ja tylko przytoczę Państwu. 
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że w kontrakcie zostało zgłoszonych łącznie 20 zadań przez samorządy, gminy i powiaty 
łącznie 20 zadań z tego sześć zadań jest realizowanych w samym Powiecie Łobeskim. 
Pozwolicie Państwo, że przedstawię, bo będziecie mieli orientację, jakie to zadania będą 
realizowane z funduszy unijnych pierwsze zadanie to jest to, co Pani Burmistrz wspomniała: 

1. Wygenerowanie nowych miejsc opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 w Gminie 
Węgorzyno poprzez adaptację pomieszczeń w nowobudowanym budynku Przedszkola 
Publicznego w Węgorzynie 

2. Kolejne zadanie to dostosowanie infrastruktury szkolnictwa zawodowego do potrzeb 
lokalnego rynku pracy na obszarze strefy centralnej konkretnie na terenie Powiatu 
Łobeskiego. Ja Państwu przypomnę, bo jak j u ż kiedyś byłam u Państwa na sesji 
informowałam, że te strefa centralna to są trzy powiaty: łobeski, drawski i świdwiński, 
więc to zadanie mamy do realizacji w naszym Powiecie Łobeskim. Na to zadanie jest 
zapisane w kontrakcie 3.000.000,00 zł na dostosowanie infrastruktury szkolnictwa 
zawodowego do potrzeb lokalnego rynku pracy. Tutaj Pani Burmistrz wspomniała o 
rynku stoczniowym zapewne tutaj będziemy się z Urzędem Marszałkowskim 
zastanawiać czy również m o ż e m y to jakoś zastosować u nas 

3. Kolejne zadanie to w Gminie Resko Kompleksowy rozwój edukacji przedszkolnej w 
Gminie Resko 

4. Następne zadanie również dotyczy Gminy Węgorzyno t j . zadanie Kompleksowy 
program rozwoju edukacji w szkołach podstawowych i gimnazjalnych w gminach 
Powiatu Łobeskiego. Do tego zadania nie przystąpiła Gmina Łobez, więc ten program 
rozwoju edukacji będzie realizowany w pozostałych gminach Dobra, Resko, Radowo i 
Węgorzyno 

5. Następne zadanie Podnoszenie konkurencyj ności gospodarczej w strefie centrum 
poprzez dostosowanie infrastruktury technicznej specjalnej strefy ekonomicznej w 
Łobzie do potrzeb inwestorów strategicznych. Tutaj proszę Państwa musimy się 
pochwalić, że z pięciu stref, jakie zostały wpisane w kontrakt przez powiat drawski, 
łobeski i świdwiński tylko jedna ta jedna podstrefa łobeska przeszła w kontrakcie. Dla 
nas jest to bardzo duży plus, ponieważ możemy liczyć, że ta ciągłość inwestorów 
będzie na Łobez do tej podstrefy, bo wypadła podstrefa w Drawsku. Złocieńcu i 
Czaplinku także z tego możemy być tutaj bardzo zadowoleni, że tak zostało to dobrze 
opracowane 

6. I ostatnie zadanie w tym katalogu to Budowa zintegrowanego szkolnictwa 
zawodowego na terenie strefy centralnej w Powiecie Łobeskim poprzez wzmocnienie 
specjalizacji regionalnych na obszarze Powiatu Łobeskiego. Na to zadanie powiat 
dostał 1.600.000,00 zł i w tym zadaniu głównie chodzi o specjalizacje w szkolnictwie 
zawodowym technik urządzeń energetyki odnawialnej. Ten kierunek uruchomil iśmy 
w ubiegłym roku mamy nabór do pierwszej klasy 12 uczniów liczymy na to, że w tym 
roku kolejny nabór będzie się cieszyć zai ntere so wan i cm i pozyskamy uczniów, bo 
mamy prawie 1.600.000,00 zł na wykonanie bazy. Byłoby bardzo źle gdybyśmy 
wykonali bazę do nauki, warsztaty a nie byłoby uczniów. Ten kierunek ma być 
specjalistyczny z całej strefie centrum, czyli na obszarze trzech powiatów i liczymy na 
to, że z innych powiatów uczniowie do Łobeskiego Zespołu Szkół przyjdą. 

Proszę Państwa z kontraktem sprawa się ma w ten sposób, że 24 marca Marszałek 
powiadomił Starostę Drawskiego, który jest Liderem projektu strefa centralna, że kontrakt 
został przyjęty przez Marszałka, zatwierdzony. Z ośmiu kontraktów, które zostały złożone w 
ubiegłym roku sześć kontraktów przeszło do realizacji z funduszy unijnych. Nasz kontrakt tej 
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strefy centrum Powiat: łobeski, świdwiński i drawski został oceniony wysoko, bo na trzecim 
miejscu także jesteśmy bardzo zadowoleni z wykonanej pracy, bo są to naprawdę można 
powiedzieć, że po raz pierwszy bardzo duże miliony dla tych trzech powiatów. Powiem tylko, 
że w naszym powiecie łobeskim do kontraktu przedsiębiorcy powiatu łobeskiego zgłosili 
zadań, inwestycji na 176.000.000,00 zł. M y teraz się boimy, że przedsiębiorcy, którzy 
pozgłaszali się do kontraktu a niektórzy mogą się wycofać nie wykorzystać tych pieniędzy, 
ale będziemy bardzo współpracować z przedsiębiorcami pomagać im, aby mogli aplikować 
po te fundusze. Bo procedura teraz będzie taka proszę Państwa, kiedy faktycznie te pieniądze 
ruszą, wiemy, że mamy kontrakt samorządowy, kiedy będą pieniądze? To jest najczęściej w 
tej chwil i zadawane pytanie. Procedura jest taka, że teraz czekamy tylko na podpis Marszałka 
i przez Lidera, czyli Powiat Drawski, który wykonywał ten kontrakt dla trzech powiatów 
zgodnie oczywiście z. wszystkimi powiatami i gminami i sześć miesięcy od podpisania 
kontraktu wszyscy będą mogli j u ż składać wnioski na te pieniądze, czyli sześć miesięcy to 
jest bardzo krótki czas. Także wszystkich będziemy j u ż zapraszać na takie spotkania w sumie 
techniczne, aby pokazać jak przedsiębiorca albo jak kolejny beneficjent jest przygotowany do 
wykonania zadania i złożenia wniosku, komu powinniśmy pomóc, skupić się na większej 
pomocy, dla kogo czy dla gmin, czy dla przedsiębiorców, czy dla powiatu żeby po prostu te 
pieniądze, które są w kontrakcie zostały wszystkie rozsądnie wykorzystane. Więc 
najważniejsze zadanie, jakie proszę Państwa nas czeka nie tylko w tym roku, ale praktycznie 
cała kadencja to będzie realizacja kontraktu na te miliony złotych. 

Kolejna ważna sprawa to drogi powiatowe i tutaj było pytanie o drogę Przyton, 
Brzeźniak, Wiewiecko chcę Państwa poinformować, że Starosta podpisał dwie umowy na 
wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę dróg. Na terenie Gminy Węgorzyno jest 
to droga powiatowa Węgorzyno - Brzeźniak na odcinku ul. Kościuszki do Przytoni a to jest 
pierwszy etap, który teraz jest zlecony do projektowania i będzie składany wniosek do 
Regionalnego Programu Operacyjnego przez Starostwo. A drugie zadanie t j . wykonanie 
dokumentacji projektowej na trzeci etap drogi powiatowej Resko - Węgorzyno. Pierwszy i 
drugi etap to j u ż został zrealizowany t j . ul. Runowska. aż tam do skrzyżowania z Siclskiem i 
teraz jest rozpisany już przetarg na projektowanie trzeciego etapu, czyli od Radowa do Reska 
takie zadania zostały przyjęte w planie inwestycyjnym, jeżeli chodzi o drogi o inwestycje na 
drogach i to będziemy realizować. Proszę Państwa, jeżeli chodzi o drogi to będziemy 
kontynuować te programy, które były uruchomione po raz pierwszy w tamtym roku, czyli 
program „Zebra" odkrzaczanie dróg. 1 tu z tego, co mi mówił Dyrektor Bernacki to w ramach 
tego programu „Zebra" w ubiegłym roku na terenie Gminy Węgorzyno zostały wycięte krzaki 
na drodze Sielsko chyba Mielno. Może to jest mało proszę Państwa, że tylko jedna droga 
powiatowa dopiero została odkrzaczona, ale to jest grupa 10 osób. która ma za zadanie na 
terenie całego powiatu a to jest kilkadziesiąt dróg powiatowych odkrzaczać drogi. Cel 
Starosty jest taki żeby w ciągu 4 lat, bo będzie, co roku ta grapa zrobić najważniejsze drogi 
powiatowe odkrzaczyć, bo niektóre krzaki to od iluś tam lat w ogóle nie były wycinane. Nie 
orientuje się, jaka droga powiatowa jest u Państwa planowana na ten rok, bo grupa dopiero 
jest utworzona i plan jest tam ustalany z Zarządem Dróg. Zresztą jest 2 - letni plan remontu i 
modernizacji dróg powiatowych nie pamiętam, wiec można to na bieżąco z Dyrektorem 
Bernackim ustalać. Również została w tamtym roku droga Wiewiecko - Brzeźniak zostały 
wycięte drzewa ja cały czas dostaje sygnały tutaj od mieszkańców Wiewiecka. Brzeźniaka, że 
mamy cały czas te pobocze przez wykonawcę tej wycinki rozwalone, zniszczone będzie to 
pobocze uporządkowane. Dyrektor Bernacki cały czas tłumaczy tego wykonawcę, że on się 
podjął tego zadania usunięcia tych topoli z usunięciem pni a te topole mają tak wielki system 
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korzeniowy, że on praktycznie całe pobocze musi rozryć, żeby wyrwać te pniaki po tych 
topolach. Na pewno po zakończeniu tych prac to pobocze będzie uporządkowane, ale 
rozumiem, że teraz to Państwu sprawia problemy w korzystaniu z drogi i oczywiście 
dokończenie w ramach tych zadań dokończenie drogi, chodnika w Cieszynie materiał jest 
zakupiony na ten drugi etap. W tej chwil i jest kompletowana grupa z robót publicznych do 
realizacji tego zadania także dopiero są pozyskiwani ludzie, także na pewno ruszą prace latem 

Kolejne proszę Państwa takie zadanie bardzo istotne, nad którym pracujemy w 
Starostwie zapadła decyzja, że będzie wybudowane przy Zespole Szkół dawne Liceum, kto 
chodził z Państwa do Łobza to będzie wiedział, w którym miejscu Centrum Edukacyjno 
Naukowe. Nazwa jest celowo skombmowana powiem otwarcie, żeby więcej funduszy 
pozyskać ze środków unijnych. Teraz jest bardzo dużo programów na innowacje na 
upowszechni ani e nauki i chcemy takie Centrum wybudować oczywiście z aulą, która nie 
tylko będzie służyła do celów dydaktycznych, ale również do wyświetlania filmów, do imprez 
kulturalnych. W tej chwili do końca czerwca Pan Starosta przeprowadza konsultacje zapewne 
przyjedzie do Państwa z prezentacją mult imedialną tego centrum Edukacyjno Naukowego. 
Chcielibyśmy żeby cały powiat zapoznał się z tą koncepcją, ponieważ nie ukrywam, że jak 
zostanie wybudowane to wszyscy, którzy będą chcieli korzystać to będą wiedzieć jak to 
Centrum zostanie wybudowane. Również proszę Państwa w tym roku kontynuujemy dalej 
projekty turystyczne. Te projekty turystyczne, to generalnie jest jeden duży projekt 
..Bezpieczne zagospodarowanie rzeki Regi , oprócz jezior, jakie mamy w naszym powiecie 
chyba najwięcej jest w Gminie Węgorzyno Perła 27 jezior, ale mamy piękną rzekę Regę i tu 
proszę Państwa chcemy wybudować kompletną infrastrukturę dla turystyki kajakowej właśnie 
na Redze w ramach projektu z Południowego Bałtyku z partnerem szwedzkim i również w 
ramach projektu Marszałka „Kajak w sieci". Pan Marszałek wymyślił taki wielki projekt 
turystyczny, że będzie można sobie kajak wybrać na komórce, gdzie się chce wypłynąć czy 
na Drawę, czy na Parsętę czy na Regę i wybrać sobie, którą rzekę, na której chce się 
wypoczywać i my jesteśmy wpisani do tego projektu właśnie na zagospodarowanie 
turystyczne rzeki Regi. 1 jak jestem przy rzece Redze to chciałabym Państwa szczególnie 
Dyrektorów szkół i również Sołtysów zainteresować pakietem Rega. który już od ubiegłego 
roku działa. Pakiet turystyczny pociąg do Regi on jest skonstruowany głównie pod Szczecin, 
ponieważ ze Szczecina rano pociągiem można przyjechać do Łobza i zapakować się w kajak i 
popłynąć sobie jakiś tam odcinek wysiąść na starym boisku w Łobzie i za godzinę, półtorej 
jest pociąg powrotny do Szczecina. Taki pakiet sprzedajemy w Szczecinie w tej chwil i 8 
kwietnia będziemy mieli promocję tego pakietu dla Stargardzkich szkół, ponieważ oni na 
swojej lnie niestety nie mogą pływać są zainteresowani Regą, 8 kwietnia chyba Dyrektorzy 
szkół otrzymali zaproszenie na konferencję do Stargardu na propagowanie turystyki szkolnej i 
zachęcam. Bo jeżeli proszę Państwa mamy tyle jezior to generalnie powinniśmy uczyć dzieci 
od podstaw obeznania z wodą. W naszej gminie jest bardzo duży nacisk na pływanie są 
realizowane projekty dla dzieci szkolnych w zakresie nauki pływania dzieci, które umieją 
pływać oni świetnie nadają się na spływy kajakowe. Widzę jak one przy jeżdżają rodziny ze 
Szczecina z dziećmi one już są po naukach pływania i one sobie świetnie radzą w kajaku i 
powinniśmy również rozwijać takie sporty wodne korzystając jakby z naturalnych walorów, 
jakie mamy w powiecie, czyli jeziora i oczywiście rzekę Regę. Inne sprawy, które 
kontynuujemy to konkursy, w których uczestniczą wszystkie Gminy Powiatu Łobeskiego 
będzie konkurs „Piękna wieś,, bez zmian z tym, że zostaną podwyższone nagrody, ale 
również proszę Państwa chcemy na dożynkach w tym roku ogłosić konkurs nowy „Wieś 
tematyczna" dla wsi, które już są tzw. Liderami. To są wsie. które przez 8 lat tego konkursu 

Strona 16 z 41 



„Piękna wieś" bardzo wyszły do przodu one stanowią czołówkę, są piękne, estetyczne, 
zadbane, więc te wsie będą zaproszone do tego konkursu „Wieś tematyczna". Będzie to 
konkurs zadaniowy, że np. powiat robi takie zadanie, gmina robi takie zadanie, społeczeństwo 
lokalne robi takie zadanie i w efekcie jest wieś można powiedzieć wykonana tak na ażur, że 
mogą do niej przyjechać turyści są parkingi, są tablice informacyjne, obowiązkowo musi być 
mały punkt gastronomiczny, jakaś kwatera agroturystyczna. Po prostu te wsie, które włożyły 
już tyle pracy w budowanie swojej wsi chcemy podnieść jeszcze na wyższy poziom żeby one 
mogły naprawdę korzystać z turystów i zarabiać trochę na turystach. Także w tej chwili 
opracowujemy program do tego konkursu i zaprosimy Państwa nagrody też będą wysokie 
rzędu po kilka tysięcy, ponieważ będą to zadania na określonym poziomie do wykonania, tu 
już musi się Sołectwo naprawdę zmobilizować żeby załóżmy wykonać kładkę nad rzeką, czy 
inne rzeczy, czy odnowić całkowicie park podworski, który jest w środku wsi zarośnięty 
chaszczami, więc tutaj będą wysoko postawione zadania. Również chcę poinformować, że 
Pan Starosta powołał Radę Seniorów w ostatnim tygodniu do Rady Seniorów weszła tutaj 
również organizacja z Węgorzyna Związek Rencistów i Emerytów generalnie zadaniem Rady 
Seniorów będzie opiniowanie wszystkich spraw dotyczących programów senioralnych. Taki 
Powiatowy Program Senioralny chcemy przyjąć w tym roku i również na pewno będzie on 
dla Seniorów w Gminie Węgorzyno i to proszę Państwa takie ważniejsze sprawy, bo Pan 
Starosta wybiera się na kolejną sesje i wówczas przedstawi będzie miał taką krótką 
prezentacje multimedialną to przedstawi więcej materiałów. Ja bardzo dziękuję Panie 
Przewodniczący, zanotowałam tutaj uwagi dotyczące dróg. przekażę do Dyrektora 
Bemackiego 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję Pani Wicestarosto zanim 
ogłoszę przerwę poproszę o pytania do Pani Burmistrz do informacji złożonej i do Pani 
Wicestarosty, jeżeli byłyby jakieś uwagi do tych informacji złożonych, bo jak ogłosimy 
przerwę to wiem, że nas ubywa trochę, ale teraz przed przerwą to proszę o pytania 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego - może tylko jedno zdanie, bo 
mi umknęło Pan Radny Szymko zaproponował taką jakąś wspólną komis ję czy zespół 
problemowy do tych dróg powiatowych i gminnych i chcę Państwu powiedzieć, że 
realizowane są zadania w porozumieniu z burmistrzami gmin np. teraz, realizujemy drogę z 
Gminą Łobez, Burmistrz Łobza dokłada się tam do drogi powiatowej. Również w Resku też 
podpisaliśmy takie porozumienie z Burmistrzem, czyli tutaj, co Radny proponuje pewne 
rzeczy robić wspólnie rozumiem, że chodzi o pewien ciąg taki, że robimy drogę powiatową 
robi się droga gminna i pewien ciąg komunikacyjny jest zrobiony a nie, co kawałek jakaś 
dziura wychodzi, więc tak już są realizowane 

Pan Radny Jan Szymko - nie chodzi o komisje tylko o wykonanie 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego, ~ ale żeby to wykonać najpierw 
spotyka się zespół z gminy, zespół powiatowy i ustalają i jest to przyjęte do wykonania, 
planuje się w budżecie i w następnym roku jest realizacja. Więc ja tutaj w imieniu Starosty 
zapraszam do takich spotkań i rozmów i może jakaś droga zostanie wybrana na kolejny rok 
budżetowy 

Strona 17 z 41 



Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o pytani? Radny Zieliński 

Pan Radny Mariusz Zieliński - mam takie pytania, co do kontraktu samorządowego Pani 
Wicestarosta może ten kontrakt samorządowy ma podnosić potencyjność dla naszych 
przedsiębiorców. Ja mam takie pytanie, dlaczego w tym kontrakcie nie widać projektów na 
drogi?, Nie znam się na tym, czemu to nie było zgłoszone?. Teraz znowu ogłosicie jakiś 
konkurs na następnych dożynkach, wioski tematyczne, turystyka itd., ale ciężko do tych 
wiosek dojechać, czemu w tym temacie coś nie idzie? 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego - zasady, na jakie mogą być 
pozyskiwane fundusze ogłasza Marszałek. Oni opracowują założenia do wszystkich 
projektów, programów i Regionalny Program Operacyjny, z którego są pieniądze na kontrakt 
został opracowany przez Marszałka, zatwierdzony przez Brukselę. 1 praktycznie my 
dostaliśmy kontrakt do wykonania w określonych już działach. W kontrakcie jest mocny 
nacisk na edukację, na innowacje, na rozwój, wzmocnienie konkurencyjności f i rm, dlatego 
tak dużo f i r m jest proszę Państwa w kontakcie nie tylko z naszej gminy, ale z wszystkich 
gmin Powiatu Łobeskiego. Więc tutaj nie ma dróg, generalnie w kontrakcie nie ma dróg. 
Drogi idą w innych programach Marszałka one będą ogłaszane, więc gminy i również my 
powiaty te projekty, co robimy to również robimy do programu RPO. które Marszałek będzie 
ogłaszał. Także tu kontrakt jest edukacja i przedsiębiorcy 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję. Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak — ja chciałam podziękować, że takie projekty będą 
realizowane, dlatego, że wieś musi otworzyć się na turystów nie tylko ze względu na to, że 
rzeczywiście mamy takie walory, które można sprzedawać, ale taka jest potrzeba i ta potrzeba 
zarobkowania na wsi poprzez rozwój turystyki przyjmowania turystów, ale także całą obsługę 
dotyczącą produktów, które są produkowane na wsi. Ja myślę, że to po prostu w 
odpowiednim momencie wchodzimy w to i naprawdę i cieszę się, że będzie to powiat 
pilotował. Mam tylko pytanie czy w tym centrum uwzględniono także noclegi, mam nadzieję, 
że będzie, [jeszcze jedno natomiast, jeżeli chodzi o tą Regę naprawdę ludzie przyjeżdżają już 
na wsi i bardzo by chcieli j a mam takie sygnały, że chcieliby spędzać tutaj weekendy sobota i 
niedziela z możliwością przenocowania a jeżeli nie to całe dnie są także grupy, które mogłyby 
przyjeżdżać ze Stargardu ze Szczecina. Słuchajcie naprawdę z Łobza pytają czy są takie 
możliwości przenocowania na wsi wydawałoby się do Łobza, że to tak blisko. Także, jeżeli 
nasz powiat będzie się wspomagał to myślę, że naprawdę można dodatkowe źródło 
zarobkowania na wsi będzie się rozwijało, dziękuję 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego - ja tylko jedno zdanie 
dopowiem Panie Przewodniczący 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego - ten pakiet realizuje LOT -
Lokalna Organizacja Turystyczna, której członkiem jest i Powiat Łobeski i Gmina 
Węgorzyno. Ja Państwu dostarczę tutaj do urzędu więcej tych ulotek. Wystarczy zadzwonić 
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sobie do L O T — u zarezerwować dany weekend zapisać daną grupę na spływ i wszystko za 

odpowiednią cenę LOT zorganizuje. Taki pakiet kosztuje 60 zł / osobę z opieką ratownika 

komandorem spływu, poczęstunkiem na starcie na zakończenie spływu również jest 

poczęstunek cały dzień jest aktywnie zagospodarowany na rzece Redze 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radna Lewandowska 

Pani Radna Katarzyna Lewandowska - ja tutaj do Pani Burmistrz odnośnie tej informacji o 
ul. Południowej chciałam się dopytać czy to faktycznie ma być zakaz, to jak samochody będą 
jeździć? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — mam nadzieję, że moje wnioski będą przez 
Pana Starostę poważnie wzięte pod uwagę i rozpatrzone, ponieważ nie wyobrażam sobie żeby 
przez miejscowość Węgorzyno był przerwany tranzyt cały, który leci od strony Chociwla 20 i 
w kierunku Drawska. Były konkretne wnioski na tej komisji było sugerowane, że jeśli w tą 
stronę Starosta pójdzie i zadecyduje jednak o ograniczeniu tonażowym to może się tak 
wydarzyć, że cały ciężki transport pójdzie przez Łobez a tego chyba nikt by nie chciał i 
mieszkańcy ani powiatu ani miejscowości Łobez nie byliby z tego faktu zadowoleni tak. Poza 
tym nie wyobrażam sobie żeby pominąć działalność gospodarczą i przede wszystkim 
Kopalnie Storkowo. Wyjeżdżając z ładunkiem z Kopalni Storkowo nie można jechać w 
kierunku Storkowa a ponieważ tam już dawno jest ograniczenie cały transport odbywa się w 
stronę krajówki i przez nas przez Węgorzyno, więc również nie pozwolę tylko będę robiła 
wszystko i przekonywała do tego, że nasze wnioski są słuszne, zasadne i żeby Pan Starosta 
zbyt pochodnie nie podejmował tych decyzji. Mam nadzieję, że Pan Starosta przyjmie je. 
bowiem zamierza spotkać się z osobami bezpośrednio zainteresowanymi, czyli włodarzami 
gmin mam nadzieję, że zostanę zaproszona na takie spotkanie oficjalnie, kiedy będzie 
zamierzał o tym temacie mówić, bo na razie jak się tylko dowiedziałam o takich zamiarach, 
że tak powiem odstukiwałam się, aby móc brać udział w tej komisji . Wysłałam Pana 
Mirosława Starucha, który za bezpieczeństwo odpowiada również na naszym terenie i 
zarządzanie kryzysowe, jego udział był poprzedzony wyjazdem i wizją w terenie, dlatego to, 
co teraz mówię to jestem na 100% pewna, że tak jest, że ograniczenie tonażowe jest od dawna 
w kierunku Storkowa i że cały transport odbywa się poprzez drogę krajową 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dobrze dziękuję. Radny Zieliński prosił 

Pan Radny Mariusz Zieliński - Ja chciałbym się jeszcze zapytać o te szczegóły Centrum 
Edukacyjno Badawczego, co to za twór ma powstać?, bo tutaj też padają prośby żeby tam 
baza hotelowa była. Ja się obawiam, żeby to nie było jakąś konkurencją dla przedsiębiorców i 
żeby też powstanie jakiś twór żeby to nie było jakimś kosztem dla powiatu. Mówię żeby 
stworzyć bazę hotelową zostawmy to przedsiębiorcom i zróbmy im warunki a nie twórzmy 
jakiegoś tworu żeby wynajmować salę na wesela 

Pani Grażyna Karpowicz Wicestarosta Powiatu Łobeskiego — nie absolutnie, mówiła o sali o 

auli dydaktycznej, czyli generalnie budynek ma spełniać zadania oświatowe w Centrum 

Edukacji Naukowej. Ten dodatek naukowy jest, po to żeby sięgnąć poniektóre fundusze. W 

projekcie jest planetarium na dachu, bo ponoć liceum ma swoją jakąś tradycję nauki f izyki . 

Chyba jest bardzo znany astronom, pochodzi z Łobza, więc wymyślili tam kiedyś, że jak będą 
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robić rozbudowę Liceum to będzie to centrum astrologiczne zrobione na dachu jest to w 
projekcie. W i ę c w tym budynku będą pracownie, pracownie do nauki zawodu tam jest 
pracownia hotelarstwa, pracownia gastronomiczna, bo przecież w zespole szkół jest kierunek 
kucharz żywienia zbiorowego, więc budynek ma spełniać funkcje oświatowe, uczyć prac 
dydaktycznych, również może będą dwie pracownie związane z wiedzą naukową dla uczniów 
wybitnych, którzy chcą iść w ścisłych kierunkach a również nawet dla przedszkolaków pewne 
doświadczenia, proste, które dzisiaj jest trend, aby z nauką zaczynać od wieku jak 
na jmłodszego żeby mogły skorzystać na tym przedszkola, z jakiś pokazów doświadczalnych 
taki jest ogólny trend. Natomiast jak mówiłam Pan Starosta przyjedzie, bo zamówil iśmy u 
projektanta wizualizację tego obiektu, żeby Państwo sami ocenili czy należy to wybudować i 
czy to będzie obiekt, który będzie służył dla wszystkich w powiecie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję czy są jeszcze pytania do 
informacji składanej?. Jeżeli nie ma zamykam punkt informacje. Ogłaszam 15 minut przerwy 

- 15 minut przerwy -

4. Spra wozdania: 

l)Sprawozdanie z realizacji działań związanych z profi laktyką I r o z w i ą z y w a n i e m 
problemów alkoholowych w 2015 roku w Gminie Węgorzyno - druk nr 1 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - wznawiamy obrady, w punkcie 4 są 
sprawozdania. Sprawozdanie z realizacji działań związanych z profi laktyką i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w 2015 roku w Gminie Węgorzyno, sprawozdanie na druku nr 1. 
Komisje tym sprawozdaniem się zajmowały. Czy chce ktoś coś dodać, pytać proszę. Radna 
Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak - j a mam takie pytanie przy sporządzaniu tego sprawozdania 
wydatkowano 92.876,95 zł. Ogólna suma jest podana i tutaj pięknie zostało napisane w 
zakresie profi laktyki realizowanych zadań w formie i wypisane, gdyby do tego jeszcze 
napisać ile na poszczególne zadania zostało wydatkowanych pieniążków. Bo tak ogólna suma 
to tak nie bardzo obrazuje to wszystko. Natomiast, jeżeli jest to sprawozdanie to raczej 
widziałabym żeby przy każdym zadaniu, które było by realizowane, jaka suma na 
poszczególne zadania była wydatkowana. Takiego czegoś bym właśnie oczekiwała, może na 
przyszłą sesję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnej, proszę Przewodnicząca 

Komis j i 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - tamto sprawozdanie 
finansowe jest zamieszczone przy sprawozdaniu budżetu, także jest tam zrobione 

Pani Radna Barbara Górniak - jest tam na poszczególne zadania? 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnleząca Rady Miejskiej - tak, tam jest wpisane 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję. Na komisach była dyskusja, co 
roku będziemy ten problem rozwiązywać, dyskutować 

Pani Radna Barbara Górniak jeszcze jedno 
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Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę Pani Radna 

Pani Radna Barbara Górniak — jak przejrzałam sobie te wszystkie zadania, tak sobie 
pomyślałam zróbcie coś żeby także ta profilaktyka była robiona te imprezy nie tylko Runowo, 
Węgorzyno, ale także wioski słuchajcie żeby jakieś imprezy zaplanować w tym roku żeby coś 
było także na wsiach. W Sielsku nie było w Mielnie nie było omijacie te nasze tereny 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — to myślę jest wniosek do 
Przewodni czącej, że następne to może w Sielsku 

Pani Radna Barbara Górniak - o właśnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - po krótkiej dyskusji i po wniosku, jaki 
złożyła Radna. Myślę, że członkowie Komisj i na przyszły rok to rozważą. Stwierdzam, że 
komisje ze sprawozdaniem się zapoznały. Radni również 

5. Podjecie uchwał w sprawie. 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - pierwsza uchwała jest na druku nr 2 w 
sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Węgorzyno na 2016 rok, czy są jakieś pytania do 
projektu uchwały?. Proszę Radna Łuk sza 

Pani Radna Anna Łuksza — mam tylko pytanko czy ta przychodnia weterynaryjna, która 
zajmuje się to, że można sobie dofinansowanie wziąć na sterylizację kota czy psa? To tylko 
może być w Węgorzynie u nas, czy może też na terenie powiatu, bo jest umowa? Dziękuję 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej -- dziękuję ta odpowiedź jakaś tam jest, 
była. Proszę Przewodniczącego Komis j i o stanowisko Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Prze wodn iczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje projekt 
uchwały na druku nr 2 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej - jeżeli nie ma pytań, a nie ma to, co roku 
ta uchwała musi być. Przechodzimy do głosowania, kto jest za przyjęciem uchwały w treści 
jak jest projekt na druku nr 2? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej — stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XW119/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie p r z y j ę c i a programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Węgorzyno na 2016 rok 

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 
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Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 3 w sprawie 

ustanowienia pomnika przyrody, proszę o pytania, jest uzasadnienie. Proszę o opinię Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Przewodu iczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje projekt 

uchwały zaopiniowały na druku nr 3 negatywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - zanim przejdziemy do głosowania, czy 

są jakieś pytania, proszę Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak — proszę o uzasadnienie tej decyzji przez Komisje 

Pan Zbigniew Białek Przewodu iczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - mamy tutaj 

przedstawiciela Gardna. Bo to chodzi o aleję, o drzewka w Gardnie rosnące przy drodze 

gminnej. Pani, która się tam niedawno sprowadziła tak 

Pani Andżelika Gibka Sołtys Sołectwa Gardno - na wniosek Pani Motak, która mieszka od 
czasu do czasu, kupiła domek i nie mieszka na stałe 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani widzę, że dyskusja poszła w 

kierunku, to m o ż e proszę Pani Burmistrz niech ukierunkuje 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — mieszkanka Gardna jak słyszymy niestała 
mieszkanka, tylko czasowa zwróciła się do gminy z wnioskiem o objęcie f o r m ą ochrony 
przyrody, alei lipowej znajdującej się w miejscowości Gardno. Odbyła się wizja w terenie, 
zarówno z mieszkańcami, właścicielami nieruchomości, na których te drzewa się znajdują, 
jak również z przed stawi ciel am i instytucji Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i z 
Wydziału odpowiadającego za te sprawy ze Złocieńca. W trakcie tej w iz j i nie stwierdzono, że 
jeśli mówiąc o alei, tylko o tych drzewach, które rosną przy tej głównej drodze, mimo, że 
droga zakręca tam też jest kilka drzew, ale one są tak nieregularne, bo części drzew już nie 
ma. Więc gdybyśmy mieli mówić o alei lipowej to tylko te 9 po jednej stronie i 11 po drugiej 
stronie, tu jak się wjeżdża do miejscowości Gardno. Ponadto ostatnie drzewo po prawej 
stronie przy posesji nr 2 ono już jest na nieruchomości prywatnej i tutaj właściciel widzi 
zagrożenie w postaci tego drzewa. Nawet zawnioskowal o jego wycinkę, ponieważ jest w 
bezpośrednim sąsiedztwie zabudowań. Lipa ma to do siebie, jest drzewem miękkim po 
osiągnięciu wieku 80 lat zaczyna być puste w środku i stanowi zagrożenie. Do kompetencji 
Rady Gminy należy to, czy Państwo ustanowicie tą aleję i obejmiecie ochroną, czy też nie. 
Wcześniej do 2009 roku takie kompetencje miała Rada. ale wówczas, jeśli Wojewoda nie 
zrobił tego zarządzeniem, a od 2009 roku wyłączne kompetencje w tym temacie ma Rada 
danej gminy. Na co Państwu chciałabym zwrócić uwagę, na to, że po pierwsze przede 
wszystkim, żeby o drzewa dbać, nie trzeba ustanawiać je pomnikami przyrody, o drzewa 
powinniśmy dbać zawsze poprzez stosowne zabiegi pielęgnacyjne. W sytuacji, kiedy 
podejmiemy stosowną uchwałę o objęciu danego drzewa pomnikiem przyrody, wówczas 
każde zabiegi pielęgnacyjne bylibyśmy zmuszeni wykonywać pod nadzorem specjalistów 
oczywiście za odpowiednią sumą. Ponadto, jakie zabiegi przy danym drzewie należałoby 
zrobić musiałoby to wynikać z ekspertyzy przeprowadzonej przez takiego specjalistę. M y już 
nawet zrobiliśmy rozeznanie, zrobiliśmy taki jakby mini przetarg, żeby spłynęły do nas 
oferty, za ile by nam te ekspertyzy zrobili dokładnie dla tych 20 drzew. Więc to są kwoty 
rzędu od 12.000,00 zł do 1.200,00 zł zawsze wiadomo, że się wybiera tą najtańszą. Więc 
pode jmując tą uchwałę należy mieć na uwadze, że z tym się wiążą koszty, których nie 
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jesteśmy w tej chwil i oszacować. A kilka z tych drzew już nie istnieje, ponieważ doszło do 
takich przypadków, gdzie te drzewa się wywróciły 

Pani Andżelika Gibka Sołtys Sołectwa Gardno - to są wywroty 2 pękły, a 3 ostatnie 

wywróciło się razem z korzeniami i te 3 uszkodziło już budynek gospodarczy. Więc jeszcze 

na szczęście na razie żadne z tych drzew nie spadło na budynek mieszkalny. Zostały drzewa, 

które znajdują się blisko budynków i wiele drzew jest na gruntach prywatnych. Mieszkańcy 

chcą, wręcz nawet mówią, złożyli wnioski. Ki lka drzew jest wyciętych i niektórzy oczekują 

na wycięcie po prostu zagrażają życiu, budynkom, mieszkańcy nie chcą 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - nie było oficjalnego zebrania sołeckiego w 
tym temacie, ale Pani Sołtys przecież, co miesiąc odwiedza mieszkańców 

Pani Andżelika Gibka Sołtys Sołectwa Gardno - l ipy są coraz wyższe, idą w górę. Ja 
chodziłam jak było spotkanie w zeszłym roku z Panią Burmistrz i z Panią Sekretarz 
prosiliśmy o skrócenie, o podkrzesanie tych drzew, bo to jest też zagrożenie coraz większe dla 
mieszkańców. Nie trzeba wielkiej wichury, wystarczą drobne wiatry, spadają gałęzie, lecą 
gałęzie na drogę, na chodniki. Ostatnio pracowałam przy świetlicy i wielka gałąź spadła, 
podczas, gdy byłam na chodniku, więc na razie nikomu na głowę nie spadło, ani na budynek 
mieszkalny. Więc jeżeli to będzie pomnik przyrody, będziemy ograniczeni jest jedna gałęź, 
która ledwo wisi, pęknięta jest oparta o drugie drzewo zgłaszałam miały przyjechać służby, 
żeby zdjąć tą gałąź jest zagrożenie, bo wisi nad kablami wysokiego napięcia 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - Radny Szyłowicz proszę 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - ja mam takie pytanie czy wnioskodawca mieszka w 
pobliżu tych l ip, które mają zostać objęte pomnikiem przyrody? 

Pani Andżelika Gibka Sołtys Sołectwa Gardno - ta Pani w pobliżu własnego domu nie ma. 
Najbliższe drzewa znajdują się po drugiej stronie ulicy. A mieszkańcy, którzy zgłaszali to 
właśnie mają 1 m, 1.5 m od okien. Korzenie wrastają im w fundamenty, pękają ściany, 
uszkadzają dachy. Ja mówię ja też jestem za tym, żeby chronić przyrodę, dbać o drzewa, ale 
jeżeli są to drzewa, które zagrażają życiu ludzi, budynkom to trzeba je albo wyciąć, skrócić. 
Ja wiem. że wiele drzewa się dosadza na terenie sołectwa jestem za tym, że jeżeli się wycina 
to w tym miejscu można dosadzić drzewo 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Pani Sołtys, Radny Szyłowicz 
jeszcze raz 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - jeszcze raz w nawiązaniu do tego, co się pytałem chciałem 
powiedzieć, że w mojej miejscowości zostało wyciętych 11 lip. i to było związane z budową 
chodnika. Więc tak, zdania mieszkańców były podzielone osoby nieruchomości, przy których 
znajdowały się te drzewa są bardzo zadowolone. Natomiast osoby, że tak powiem o podejściu 
ekologicznym, które mieszkają sobie dalej. Także tutaj punkt widzenia jest różny 

Pan Mariusz Rataj Sołtys Sołectwa Cieszyno - stan tych drzew pokazywał to, że są w takim 
stanie, że zagrożenie stwarzają 

Pani Andżelika Gibka Sołtys Sołectwa Gardno - właśnie nadmienię, bo mówiliśmy o tych 
wywrotach, pęknięciach drzew, te trzy, które pękły lub wywróciły się też było kilka drzew, 
które ścięliśmy to każde z tych drzew każde z tych lip było puste w środku 
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Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - j a sobie udzielę głosu w temacie 
p o m n i k ó w przyrody. M y na tej sali, to mówię z głowy trzeba by było sprawdzić daty, ale 
Radni z dłuższym stażem pamiętają, że uchwalaliśmy pomniki przyrody na terenie Gminy 
Węgorzyno, gdzie te wszystkie okazy dęby, buki w różnych rejonach żeśmy na tej sali 
przyjmowali, jako pomniki przyrody. To było robione wspólnie z lasami państwowymi, 
inwentaryzacja była robiona i tam faktycznie, jako Radni żeśmy przyjęli pomniki przyrody 
dużo tego było, ale w rejonach niezagraża jących. Te lipy mieszkają przy fundamentach jak 
Pani Sołtys mówi my znamy te drzewa na terenie wsi. Ja mam przykład swojego podwórka z 
G i nawy to do Wydziału też chodzę, bo ładne dęby, ale one zagrożenie też stanowią. M y 
nazywamy aleją dębową, ale to potocznie nazywamy aleją dębową, bo tu jak potocznie jest 
aleja lipowa. Wydaje się, że jest aleja lipowa, ale tych drzew j u ż nie ma i to, co Pani 
Burmistrz mówi i Pani Basia. Te drzewa wszystkie my musimy chronić to nie to, że my 
mamy pojechać i wyciąć jak wczoraj w telewizji widziałem wycięto dębów ileś tam 40 ileś 
okazów w parku i konserwator nie wiem, co robił. To mówię utworzenie alei lipowej, 
żebyśmy mieli konserwatora i pełny nadzór to tak komplikuje nam nie potrzebnie sami sobie 
jak gdyby nakładamy dodatkowe obowiązki. A chronić to, czy jest Burmistrz ten, czy inny to 
wszyscy w swoim duchu wiemy, że musi być chronione, I byłbym za stanowiskiem Komis j i , 
żeby to przy jąć to stanowisko Komis j i , Radny Szymko proszę 

Pan Radny Jan Szymko - na Komis j i była dyskusja, i tutaj jak Pani Radna Górniak chciała 
uzasadnienie ja, co prawda się wstrzymałem przy głosowaniu nie byłem ani za wyjęciem, ani 
za ochroną. Z mocy prawa, jeśli byśmy ustanowili pomnik to ta lipa, czy ta aleja lipowa do 
końca swojego życia, aż do samego rozkładu będzie pomnikiem. Wszelkie koszty, które w 
tym czasie m o ż e jeszcze inni tam będą po nas mieszkać, to będą spadać na tych ludzi, poprzez 
Urząd gminy, bo to z Urzędu gminy trzeba będzie te wszystkie zabiegi, co Pani Burmistrz 
mówiła ponosić dendrologów, jakieś tam przecięcie gałązki i td. Uważam, że należy podejść 
zdrowo - rozsądkowo, jeżeli trzeba chronić na prywatnej posesji, na gminnej, jeżeli to 
wymaga należy chronić, ponieważ życie ludzkie jest najważniejsze. W tym przypadku, jeżeli 
tam jest zagrożenie, że tam spadnie na budynek mieszkalny, czy spadnie gałąź jak będzie szło 
dziecko do szkoły, to do tego nie możemy dopuścić. I w tym przypadku myślę, że są jeszcze 
aleje na terenie naszej gminy też lipowe, które być m o ż e można by było uznać za pomniki 
drzewa, czy nawet są drzewa, które nie są zinwentaryzowane, ale przy tych budynkach w 
Gardnie akurat jest to niezasadne. Te lipy podejrzewam, że maja ok. 100 lat być może j u ż 
kilka pokoleń być może odeszło przy tych lipach do wieczności lipy rosną. Jak się puknie w 
tą lipę jestem przekonany, że środek jest pusty. "Nie musi być silny wiatr, wichura wystarczy, 
jak dostaną drzewa liście to jest duży opór przy lekkim wietrze drzewa się przewracają. Także 
możemy chronić, powinniśmy chronić, a nie musi być to wcale pomnikiem przyrody 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję Radnemu Szymce jak są głosy 
w dyskusji Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - Szanowni Państwo, bo część ludzi słyszy, 

część ludzi wic dokładnie ze szczegółami sprawę nieszczęsnych drzew przy pomniku, jaki 

odsłanialiśmy podczas „Lata z Węgorzem". Być może Ci, co nie znają szczegółów być może 

teraz się zastanawiają, że może lepiej objąć ochroną, żeby barbarzyńca nie wyciął. Chciałam 

poinformować, że te drzewa, o których była mowa przy pomniku to były suche drzewa, bez 

kory, bez liści, na które występowałam o wydanie decyzji pozwalającej na usunięcie w 

stosownym czasie, ze stosownym wyprzedzeniem. Niestety w odpowiednim czasie tego 
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zezwolenia nie otrzymaliśmy wówczas zaistniał stan wyższej konieczności i w ramach 
wyższej konieczności zostały one usunięte, aby bronić i chronić większego dobra, jakim jest 
życie ludzkie. Więc proszę się tutaj nie bać przy podejmowaniu tej decyzji, że może te drzewa 
spotkać taki los, bo to są całkiem inne tematy. Jeszcze raz powtarzam, że te drzewa przy 
pomniku odsłanianym w zeszłym roku były suche bez kory i bez liści, z których spadały 
gałęzie nawet w dzień bezwietrzny i słoneczny 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej dziękuję Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak - dziękuję za wyjaśnienia, nie widziałam tych lip, więc 
chciałam się dowiedzieć jak to wszystko wygląda. Natomiast, dlaczego poruszyłam ten temat, 
ponieważ Państwo wiecie, że nasze kasztanowce w Sielsku poprzez niewłaściwe 
podkrzesanie wymierają jak tutaj na sali było tak. że one będą żyły, że nic się nie stanie. To 
Państwo możecie sobie, co roku przyjeżdżać na wiosnę i patrzeć, że kolejne giną także tutaj 
Radni na tej sali przyczynili się do tego być może nie Radni, ale zniszczyli nam nasz klejnot 
w Sielsku. Dlatego dmucham na zimno i mam nadzieję, że te lipy. które trzeba podciąć, czy 
coś zostaną odpowiednio zabezpieczone, a te, które są zdrowe proszę Państwa każde drzewo 
w odpowiednim wieku jest puste w ten sposób ono się chroni przed właśnie złamaniem to jest 
normalna tendencja drzewa dzięki temu ono dłużej może żyć, ponieważ pień jest pusty. Tak 
jak źdźbło trawy jest puste i może się wyginać tak samo jest przy starych drzewach, więc 
jeżeli ktoś tutaj mówi, że puste drzewo jest w środku i ono obumiera to już zupełnie się ma 
nijak do tego 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję za wypowiedź Radnej, 
wypowiedź Sołtysa. Myślę, że nic nam nie pozostaje jak uchwałę albo przyjąć albo odrzucić. 
Przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały w treści jak jest na druku nr 3 w 
sprawie ustanowienia pomnika przyrody? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za - 0 
Przeciw - 13 
Wstrzymało się — 1 
1 osoba nie głosowała 
Przewodniczący Rady Miejskiej — stwierdzam, że uchwała nic została podjęta 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej — przechodzimy do punktu następnego 
projektu uchwały na druku nr 4 w sprawie zmiany uchwały numer, te numery Rady Miejskiej 
w Węgorzynie z 25 czerwca 2015 roku w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla obszaru Gminy Węgorzyno współfinansowanego z Funduszu Spójności w ramach 
Programu Infrastruktura i Środowisko 2007-2013 zgodnie z umową o dofinasowanie i numer. 
Proszę o pytania do projektu tej uchwały. Plan gospodarki niskoemisyjnej to jest taka teczka 
opracowana przez zespół. Pani Burmistrz proszę 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz, Węgorzyna - to może tak szybciutko instytucja 
dof inansowująca nam opracowanie tego projektu. Teraz na etapie, kiedy rozliczamy to 
dofinansowanie wymaga pewnych doprecyzowań, takich można powiedzieć autokorekty 
kosmetyczne, że przyjęcie do realizacji a my mieliśmy samo przyjęcie, więc musimy dopisać 
to słowo do relacji i tak jeszcze w paru innych miejscach, które w uzasadnieniu dosłownie 
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punkt po punkcie, jest wskazane gdzie, w którym miejscu, jakie słowo dopisujemy lub jakie 
brzmienie wstawiamy, zamiast jakiego i bym prosiła o przyjęcie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję, czy są pytania do projektu 
uchwały? Uzasadnienie jest szczegółowe faktyczne, co Pani Burmistrz m ó w i . proszę o 
stanowisko Komis j i 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje projekt 
uchwały na druku nr 4 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Prze wodn iczący Rady Miejskiej — przechodzimy do głosowania, kto z 
Radnych jest z podjęciem uchwały jak jest na projekcie uchwały na druku nr 4? 

W w y n i k u g ł o s o w a n i a jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 5 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr XV/120/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie zmiany uchwały Nr VI11/64/2015 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 25 

czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru 

Gminy Węgorzyno w s pó łfin a n s o w an ego z Funduszu Spójności w ramach Programu 

Infrastruktura i Środowisko 2007-2013, zgodnie z umową o dofinansowanie nr 

POIS.09.03.00-00-302/I3 

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej — przechodzimy do projektu uchwały na 
druku nr 5 w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno. Proszę Pani 
Burmistrz, proszę Pani Sekretarz wprowadzić 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - w grudniu Rada Miejska przyjęła uchwałę w 
sprawie zmiany planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno w związku z planowanym przez 
nas złożeniem wniosku na to zadanie „Przebudowa ulic: Pionierów, Sikorskiego, Witosa, 
Zamkowa w Węgorzynie wraz z budową kanalizacji deszczowej". Wprowadzając do tego 
planu to zadanie, właśnie, aby móc składać wniosek o dofinansowanie. Wówczas założeniem 
z uwagi na to, że na terenie tych ulic przewidziane było pięć etapów modernizacji tych ulic w 
miarę posiadanych środków, czyli w jednym roku jeden czy dwie ulice w innych latach 
kolejne. To zakładaliśmy, że będziemy tą inwestycję realizować w dwóch etapach, ale po 
przygotowaniu wniosku o doli nanso wan i e na ten teren z uwagi na to, że czas realizacji przy 
jedno etapowości może trwać dwa lata. W przypadku dwu etapowości, jaką przyjęl iśmy w tej 
uchwale z grudnia w ciągu trzech lat to postanowiliśmy tutaj wspólnie, że jednak będziemy 
składać wniosek o dofinansowanie całości zadania w jednym etapie, ale faktycznie w okresie 
realizacji dwóch lat i złożyliśmy wówczas wniosek o dofinansowanie na ten jeden etap. Teraz 
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jesteśmy w trakcie oceny przez Urząd Marszałkowski naszego wniosku i Urząd 
Marszałkowski wykazał naszą niespójność, że w Planie Odnowy Miejscowości mamy dwu 
etapowość a we wniosku jedno etapowość i proszą o doprecyzowanie, co chcemy. Wobec 
powyższego chcemy mieć ten jeden etap realizacji i zmiana polega do tamtego Planu Odnowy 
Miejscowości to, że w ust. 2 §1 zamieniamy słowo dwuetapowość, że będzie realizacja 
odbędzie się w jednym etapie. To jest druga linijka, gdzie jest punkt 5. „Przebudowa ulic: 
Pionierów, Sikorskiego, Witosa, Zamkowa w Węgorzynie wraz z budową kanalizacji 
deszczowej odbędzie się w jednym etapie i reszta jest bez zmian tak jak było w uchwale 
poprzedniej. Na to zwrócił Urząd Marszałkowski uwagę żeby poprawić, ale również 
proponujemy poprawienie kwot realizacji, które już wynikają bezpośrednio z wniosku w 
uchwale grudniowej to były nasze szacunkowe kwoty. Te w uchwale obecne są poprawne tak 
jak we wniosku, a jeżeli Państwo chcecie to mogę podać, jakie były w poprzedniej uchwale i 
będziecie wiedzieli, czym one się różniły 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - różnica o niecałe 3.000,00 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - około 3.000,00 zł, ale może podam szacunkowy 
koszt wówczas uchwalony był 2.133.967,11 zł w tym PROW 1.357.843,27 zł i gmina 
767.123.84 Zł takie były wówczas, a teraz, co są w uchwale są poprawne tak jak było we 
wniosku o dofinansowanie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję za informacje, za wyjaśnienie 
czy są jeszcze pytania? Proszę o stanowisko Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje projekt 
uchwały na druku nr 5 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do głosowania, kto z 
Radnych jest za podjęciem uchwały w brzmieniu jak jest na druku nr 5, proszę podnieść rękę, 
kto jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 5 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała XV/121/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Węgorzyno 
(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej — mieliśmy projekt uchwały na druku nr 6. 
W trakcie komisji zapadły decyzje, żeby ten projekt uchwały był na poprawionym druku i 
proszę ktoś od Pani Burmistrz niech przedstawi ten poprawiony druk nr 6. dlaczego go 
poprawialiśmy? 
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Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy - na druku nr 6 zostały poprawione sprawy 

zaciągania długoterminowej pożyczki. Na końcu było usuwanie wad i usterek te trzy wyrazy 

przeszły przed słowem budowa, która jest w cudzysłowie to jest jedno. To samo jest w § 1 

ppkt 1 kwota również się zmieniła z 2.000.000,00 zł na 820.000,00 zł. Zaciągnięcie pożyczki 

będzie tylko w jednym roku 2016 i okres spłaty pożyczki 2017 - 2023. Nic więcej się po 

prostu nie zmieniło, a dlaczego 820, bo przedtem miel iśmy wziąć na trzy etapy w tej chwili 

będziemy realizować jeden etap a Pani Burmistrz może powie dokładnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ta zmiana wynika z k i l k u rzeczy przede 
wszystkim, że pożyczka może być umarzalna w 30%. ale nie więcej kwotowo niż 500.000,00 
zł. Jak byśmy brali od razu na większą ilość to byśmy nie skorzystali z całych 30% bo byłoby 
większe niż 500.000,00 zł. Korzystając po trochę zawsze możemy mieć 30% to jedno. Drugie 
to. że jeszcze nie wiemy, kiedy będzie ostateczna decyzja z PROW - u związana ze 
zrobieniem kanalizacji deszczowej i odtworzeniem nawierzchni na tych uliczkach Witosa, 
Sikorskiego, Zamkowa i Pionierów a to ma związek z ty, kiedy byśmy mogli wchodzić z 
pracami poprawkowymi. Więc nie chcąc wybiegać przed orkiestrę, jeśli nie mamy jeszcze 
tych informacji z PROW - u nie chcielibyśmy obciążać budżetu gminy zaciągając 
niepotrzebnie za dużo pieniędzy od razu 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję, proszę o pytania, proszę Radna 

Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak - mam pytanie jest to pożyczka czy jest to 0%>, czy jest jakiś 
procent? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - 2%>, bo to jest z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej tam są preferencyjne 

Pani Radna Barbara Górniak - dobrze i teraz tutaj, że może być umorzona do 30%, czy 

możemy przyjąć, że na pewno będzie umorzona'? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - na pewno to nawet nie wiemy, czy 

doży jemy do jutra tak. Mamy takie zapewnienie i w pismach mamy takie określenia 

Pani Radna Barbara Górniak - czy jakieś warunki musimy spełnić, żeby te 30% nam 
umorzyli czy nie? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tak na pewno nie możemy aneksować 
terminowości realizacji tych rzeczy tych prac tak, powinniśmy wykonać efekt ekologiczny od 
razu. Jest kilka warunków, które musielibyśmy spełnić 

Pani Radna Barbara Górniak - moje pytanie czy jesteśmy w stanie dopełnić tych 

warunków? 
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Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy — tak 

Pani Radna Barbara Górniak - dziękuję to chciałam usłyszeć 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - chyba, że wykonawca nam zejdzie z placu budowy z 
przyczyn od nas niezależnych 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — Szanowni Państwo, jeśli chodzi o 
aglomeracje I to ja to, co już powiedziałam wcześniej j a kiedyś pokusiłam się mówić, że za 
cztery miesiące będziemy już naprawiać, albo, że będziemy po poprawkach czegoś tam, albo, 
że rozpoczniemy. Ja się boję cokolwiek powiedzieć, bo nie daj Boże licho nie śpi i coś znowu 
się odpukać, coś, co normalnie nie powinna mieć miejsca. Bo każda f irma robi po to żeby 
zrobić dobrze i mieć za to zapłacone. "Nikt chyba z góry nie zakłada aktów sabotażowych, ale 
my mamy pewne doświadczenie i my się będziemy starać żeby było jak najlepiej 

Pan Jan Mazuro Prze wodn iczący Rady Miejskiej - dobrze dziękuję, czy są jeszcze pytania? 

Proszę o stanowisko Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - Komisje po 
tych poprawkach projekt uchwały na druku nr 6 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, przechodzimy do głosowania. 
Przypominam, że głosujemy poprawiony projekt uchwały na druku nr 6. Kto z Radnych jest 
za przyjęciem uchwały na poprawionym druku nr 6? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 1 
Przewodu iczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała N r XV/122/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie zaciągnięcia długoterminowej poży czki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie zadania inwestycyjnego „ Usuwanie 
wad i usterek dla zadania budowa i przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacji 
sanitarnej w granicach aglomerac ji -Etap I I " 

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - kolejny poprawiony projekt uchwały, ale 
tym razem na druku nr 7, też poproszę pracowników Urzędu 
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Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy - na druku nr 7 w związku z wprowadzeniem 
poprzedniej uchwały i zgody Rady Miejskiej na zaciągnięcie pożyczki w wysokości 
820.000,00 z ł na usuwanie wad i usterek etap 1 kanalizacji w tej uchwale w §3 zwiększa się 
wydatki budżetowe właśnie o te 820.000,00 zł na wykonanie tych robót budowlanych. 
Następnie w §4 zmienia się poziom wydatków budżetowych o tą kwotę 820.000,00 zł dalej z 
nadwyżki powstaje deficyt, który zostanie pokryty właśnie tą pożyczką i przychody się 
zwiększą o 820.000,00 zł w związku z zaciągnięciem pożyczki. I w załączniku nr 2 również 
przychody s ię zwiększają o 820.000,00 zł w związku z kredytami i zaciągniętą pożyczką. I w 
uzasadnieniu w ppkt, który zwiększa wydatki budżetowe również tu dojdzie 820.000,00 zł, 
dojdzie ppkt 7 na realizację inwestycji usuwanie wad i usterek. Przychody również się 
zwiększą o 820.000,00 zł, to są konsekwencje poprzedniej uchwały, które muszą być 
wprowadzone w uchwale Rady Miejskiej 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — a j a proszę o podjęcie z autopoprawką 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są pytania do projektu uchwały? Nie 
ma, proszę o stanowisko Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - Komisje projekt 
uchwały na druku nr 7 z autopoprawką Pani Burmistrz przyjęły pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej - dziękuję, przechodzimy do głosowania, 
kto z Radnych jest za podjęciem uchwały na poprawionym druku nr 7? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Przewódniczący Rady Miejskiej — stwierdzam, że uchwała została pod jęta 

Uchwała Nr XV/123/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2016 
(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 8 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2016 — 2023, jest 
również druk poprawiony 

Pani Elżbieta Grabowska Skarbnik Gminy — w projekcie na druku nr 8 w załączniku nr 1 po 
wydatkach, wynik finansowy, przychodach i kwota długu zostały zmienione o te 820.000,00 
zł i w załączniku nr 2 w objaśnieniach jest to napisane, że w wydatkach też się wlicza 
820.000.00 zł, wynik się zmienia i przychody się zwiększają 
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Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są pytania do projektu tej uchwały? 
To jest konsekwencja wcześniej podjętej uchwały budżetowej . Proszę o stanowisko Komisj i 

Pan Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej — Komisje projekt 
uchwały an druku nr 8 wraz z autopoprawką Pani Burmistrz przyjęły pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej ~ dziękuję, kto z Radnych jest za 
podjęciem uchwały w treści jak jest na druku nr 8, poprawionym, kto jest za? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za - 13 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskie) - stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XV7124/2016 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 31 marca 2016 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno 
na lata 2016-2023 

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - skończyliśmy blok pojęcia uchwał w 
sprawie 

6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania Radnych oraz na interpelacje zgłoszone na 
poprzednich sesjach 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — przechodzimy do punktu 6 odpowiedzi 
na wnioski i zapytania Radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, proszę 
Pani Burmistrz 

1. Oświetlenie w Runowie będzie dopisane do zapotrzebowań w gminie jak będzie 
możl iwość jak będziemy próbować pozyskać środki na dofinansowanie, rozmawiać z 
Enea żeby to może w ramach współpracy wykonali 

2. Modernizacja drogi do Państwa Bartoszewicz zasięgnęłam informacji i wiem, że 
pracownik udzielił wyczerpującej informacji dla Pana Radnego w międzyczasie przed 
sesją 

Pan Radny Krzysztof Krzączkowski — to tak nie do końca 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - j a nie miałam możliwości szczegółowiej 
porozmawiać w między czasie myślę, że na chwilę obecną Radny ma więcej informacji 
szczegółowej, bo ja nie zdążyłam w przerwie porozmawiać 
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3. Czy częstotl iwość wywożenia, te rzeczy, warunki były w przetargu i teraz do końca 

trwania umowy musi być tak jak jest, ale możemy to przy jąć i myśleć o tym, 

przygotowując się do kolejnego okresu i do kolejnego przetargu 

4. Aglomeracja 1 to już powiedziałam 

5. Kolejne pytanie o odrzucenie oferty L U K S „Trójka". Ja myślę, że nie będę tutaj 

wybiegać przed orkiestrę jest złożona skarga na działania Burmistrza do Rady i będzie 

ten temat omawiany, więc, nie chciałabym ani powtarzać ani wybiegać przed orkiestrę 

6. Jeśli chodzi o osiedle 40 - lecia Radny Nowacki, to już powiedziałam na ten temat. 

Chciałabym później doprecyzować, o jakie spotkania konkretnie, w jak im celu 

miałyby być, bo ten etap jest związany z jedną wspólnotą, spółdzielnią i chciałabym 

porozmawiać na ten temat żeby zadość uczynić wnioskowi 

7. Remont dróg to oczywiście wiemy, przyjmujemy i będziemy robić jeszcze się nie 

rozpoczęły. Zapotrzebowania mamy i to, co tutaj Pani Radna zgłasza one są wpisane i 

będziemy się zajmować. W tej chwili właśnie pracownik objeżdża tereny i zbiera 

również oferty cenowe od potencjalnych wykonawców, ale myślę, że tą metodą, którą 

zrobil iśmy akurat przy świetlicy w Sielsku do kościoła, że ta jest odpowiednia, bo tu 

nie słyszałam zastrzeżeń, że coś by się psuło a chyba robiliśmy ze dwa lata temu albo 

trzy 

Pani Radna Barbara Górniak - bo nie raz jest tak, że idzie ekipa, która robi te dziury i na 

drugi dzień przychodzą ludzie i mówią „a widziałaś" i w śmiech i komentarze i w ogóle. Ja 

bym chciała, żeby po prostu był człowiek z gminy, który by nadzorował, gdzie są te duże 

rzeczy. Dlatego, że jak już jest załatana nie zobaczycie to musi być w trakcie, że zrobiona jest 

podbudowa 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — a nie wiem czy Radna jechała na tzw. moją kolonię 

w Sielsku?. W ubiegłym roku łatanie było tą samą metodą, co koło świetlicy i to stoi nie jest 

ruszane i po prostu inna metoda takt, że wypadły dziury w innych miejscach, ale to latanie 

poprzez wycinanie i jakieś tam termo zgrzewanie na odpowiednich odcinkach naprawdę się 

trzyma to jest droższa metoda 

8. Kolejne tematy to tak jak mówiłam Radny Szyłowicz poruszał głównie powiatowe 

parkowanie przy BS omówiłam, 

9. jeśli chodzi o apel o przychodzenie z flagami tak jak mówiłam i po sprawdzeniu 

musze powiedzieć, że nie popełniliśmy błędu nawet literowego brzmi tak ..proszę, 

zatem, aby w tym dniu wywiesić flagi państwowe oraz Węgorzyna". W pozostałej 

treści również nie ma mowy żeby przyjść z flagami to jest wydrukowane ze strony 

internetowej 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - jeżeli można Pani Burmistrz, Panie P rze wo dn i c ząc y ? 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Osiedla - proszę 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - otóż nie może chodzi o formę prezentowania tej flagi tylko 

o sposób jej pozyskania, nie wiadomo skąd. Wzór jest na tyle skomplikowany, że niestety 

samemu nie m o ż n a jej sporządzić biało - czarowną, nie ma problemu można w sklepie kupić 
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Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - w firmach, które za jmują się 
sprzedawaniem, flag i innych tego typu akcesoriów, również można zamówić odpowiednie 
kolory flag. Ja jeszcze jak byłam Radną nie miałam z tym problemu tylko bym prosiła nie 
wyprowadzać i nie wyśmiewać naszych działań, bo nie było to prawdą. Ja dokończę 
interpelacje są na początku, gdzie jest dużo widzów są wszyscy w komplecie prawie Sołtysi 
odpowiadając na interpelacje wyjaśniając, tłumacząc udowadniając, że jest tak a nie inaczej ja 
już mówię do garstki. A w eter poszło, że kazaliśmy przyjść z flagami, których nigdzie nie ma 

Pani Radna Anna Łuksza — ale nie ma ich 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - moja sugestia była taka 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - wniosek zrozumiałam przyjęłam 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - udostępnić te flagi niestety urząd powinien w jakiś sposób 
je pozyskać 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — my zakupiliśmy nie raz 

Pan Rady Bogusław Szyłowicz - f lagi i proporczyki te dwie rzeczy, jestem przekonany, że ze 
zbytem nie będzie żadnego problemu 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - my nie możemy sprzedawać my nie 
prowadzimy działalności gospodarczej. Stowarzyszenia mogą, my w tamtej kadencji pierwsze 
jakby decyzje w tych tematach były z pozyskanych pieniędzy zakupiłam i doposażyłam teren 
naszej gminy we flagi. To była pierwsza akacja przy okazji „Lata z Węgorzem" i 
pozyskanych środków z Pomeranii 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dobrze już wiemy, że flagi są potrzebne 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna •-. również nie możemy promować jednej z 
wielu f i r m nie m o ż e m y Państwu wskazać, albo umieścić na stronie, że proszę zaopatrywać s ię ' 
tam 

Pani Radna Anna Łuksza — można z promocji zakupić 

Pani Radna Barbara Górniak - można z promocji zakupić 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - i rozdać? 

Pani Radna Barbara Górniak - tak 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - dla 7.000 ludzi? 

Pani Radna Anna Łuksza — może nie dla wszystkich 

Pani Radna Barbara Górniak - może nie dla wszystkich 
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Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - i będą znowu problemy, że ten dostał a ten 
nie dostał 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — może zaproponuję 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — pomyślimy, przyjęłam to do wiadomości 
wiem, że ludzie m a j ą chęć wywieszać te f lagi, ale m a j ą problem z pozyskaniem 

10. pomost plaża Cieszyno 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — to Z U K będzie to realizował, jeżeli chodzi o 
przygotowanie plaży, bo oni m a j ą to w umowie utrzymanie plaż. Nie wiem. co z tymi 
dzikami, bo to nie jest taki typowy teren, który oni m a j ą i pomost 

Pan Radny Jan Szymko - jeżeli te dziki przyszły to świadczy o złej strukturze tego pola 

namiotowego tam na tej plaży, bo dzik tam przyszedł na pewno coś szuka nie 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — 

11. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o pozyskanie terenu pod świetlicę od Agencji to 

stosowne wnioski poszły złożyliśmy, były też monity, były osobiste też rozmowy. Na 

ten rok mamy też zaplanowane żeby ułatwić jakby proces przejmowania zmianę 

studium zagospodarowani a terenu naszego, bo to przede wszystkim warunkiem tym 

pierwszym konkretnym warunkiem żeby Agencja miała prawo nam to przekazywać 

12. Wycinka drzew to na to pytanie to raczej Pani Starościna mogłaby udzielić Panu 
odpowiedzi, bo decyzje o ewentualnej karze wydaje Starostwo dzisiaj upływa termin, 
jakie Starostwo wyznaczyło do wypowiedzenia się w tej sprawie do podjęcia decyzji. 
Ja tylko Państwu dodam, że jest przepis prawny, który dokładnie mówi, że jeśli 
drzewa lub krzewy zostaną wycięte lub uszkodzone w stanie wyższej konieczności kar 
się nie nalicza. Taki stan u nas zaistniał, czy Starostwo będzie chciało w tym kierunku 
pójść i czy po przeanalizowaniu dokumentów tej całej sprawy podejmie decyzje, że 
oprze się na tym przepisie nie wiem do chwili obecnej nie wpłynęła jeszcze żadna 
decyzja 

Pan Radny Mariusz Zieliński - Pan Starosta nam obiecał na ostatniej sesji tamtego roku, że 
wszystko będzie w porządku 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - pojęcie jest szerokie 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — trochę inne były wnioski padały na 
spotkaniach w moich osobistych w Starostwie, w tym temacie, w większym gronie. Starostwo 
nie chce zobaczyć, że był to stan wyższej konieczności i instruuje mnie, że jeśli wydadzą 
decyzję naliczającą karę tak mam się odwoływać. Tak też uczynię, jeżeli ta będzie decyzja 
będzie naliczająca karę, bo są argumenty do zastosowania tego przepisu ustawy, że w stanie 
wyższej konieczności kar się nie nalicza 

13. Kolejna interpelacja było do Pani Starościny zadane 
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14. Radna Sławska foto Palmy Runowskiej to tutaj sprawdzimy i zobaczymy czy nie ma. 

Powiem tak w Przytoni na gminnym konkursie był jasny komunikat, komunikat 

skierowany od pracownika za jmującego się fotografowaniem i promocją tego 

wydarzenia, że wszystkie sołectwa, które już chcą opuścić teren uroczystości, że m a j ą 

się ustawić do zdjęcia każde sołectwo ze swoją palmą ma osobne zdjęcie, gdyby 

Runowo było pewnie by miało, ale tu sprawdzimy w tych zdjęciach w fotorelacji z 

Łobeskiej Baby 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - są tylko nie jest opisane, która jest czyja palma 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — 

15. Radny Szymko - kompleksowo to już temat dróg. to już mówiłam 

16. Radna Górniak czy mamy wytyczone pasy drogowe i sukcesywnie wytyczać je i 

in formować rolników. Powiem tak, nie jesteśmy w stanie tego zrealizować, nie wiem 

czy któraś w ogóle gmina w Polsce robi takie rzeczy. Okazanie granic są to naprawdę 

koszty wielkie to idą tysiące my robimy takie okazanie, gdzie chcemy realizować 

inwestycje, Już wiemy, że chcemy wydać 400 czy 600 tys. to nie wydamy w miejscu, 

którego nie jesteśmy pewni, wtedy idą geodeci, wtedy jest wytyczanie itd. Natomiast 

żebyśmy my się zajęli wytyczaniem wszystkich granic, nie jesteśmy też od tego każdy 

właściciel zawierając akt notarialny oświadcza, że wie gdzie jest jego nieruchomość. 

Ponadto prace swoje powinien wykonywać w ramach, w granicach swoich 

nieruchomości. To my też ni powinniśmy wyręczać kogoś za to, że coś ciąży na nim 

jak na każdym właścicielu. Jeśli kupujemy dom i grodzimy się dalej niż nasza działka 

to sąsiad mówi „ty weź się usuń. bo wchodzisz już na moje". My możemy wysyłać 

pisma do właścicieli tam, gdzie jest to wątpliwe, czy czasem już nie wszedł na drogę 

ze swoimi pracami, ale ostatecznością byłoby okazywanie granic, bo naprawdę to jest 

kosztowne 

Pani Radna Barbara Górniak - Ja może sprostowanie my musimy to zacząć robić może nie 

na zasadzie takiej, że wszystkie to nie o to chodzi. Są drogi gdzie gmina weszła, ja mam 

wgląd, bo jestem doradcą rolno - środowiskowym ja po prostu widzę teraz możemy wejść na 

geoportale i inne rzeczy i są takie sytuacje 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale Radna Basiu jak gmina weszła? 
Samochody strażackie, czy nasza służbówka jeździ, czy pracownicy urzędu? 

Pani Radna Barbara Górniak - granice jego działki wchodzą na drogę i tyle i rzeczywiście 

tak jest 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - mieszkańcy sami wyjeździli po prostu 

niewłaściwie. Nie można mówić, że gmina wlazła komuś to jest od razu takie oskarżenie, że 

my specjalnie zrobiliśmy komuś na złość 

Pani Radna Barbara Górniak — chwileczkę mamy rozwiązać problem a nie jakieś rzeczy tam 

sobie 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale proszę nie mówić, że gmina coś źle 

zrobiła 
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Pani Radna Barbara Górniak — jeżeli jest stan faktyczny, że droga jest w granicach, bo 
widać to ewidentnie w mapach 

Pan Radny Zbigniew Białek - ale zależy, o jakie drogi chodzi czy gruntowe? 

Pani Radna Barbara Górniak - nie, nie gruntowe to pól biedy o asfaltowe 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - dlatego, jak my mamy wydać stosownie 
większe pieniądze to okazujemy 

Pani Radna Barbara Górniak — przecież to m o ż n a jadąc chociażby z Mielna w stronę 

Cieszyna wiecie o jaką drogę chodzi? 

Pan Radny Jan Szymko - o asfaltową? 

Pani Radna Barbara Górniak - o asfaltową drogę czy Państwo nie widzicie, co tam się 
dzieje? Przecież jest do samego gruntu zaorane i co wiosnę zaczyna się to dziać przecież 
można zobaczyć, jaką szerokość mniej więcej jest droga. Czy nie można poinformować 
rolników, słuchajcie skorygujcie to 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tą główną asfaltową? 

Pani Radna Barbara Górniak - tak główną asfaltową 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — to rolnicy wjeżdża ją na ten asfalt a nie asfalt idzie po 
polach. To jest droga powiatowa i oni mają określoną szerokość i tak jest oznaczona 

Pani Radna Barbara Górniak - w większości miejscach to rolnicy wjechali w pas drogowy 
są miejsca gdzie droga wchodzi w grunty rolnika 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to proszę nam to zgłosić, my prześlemy 
wedle kompetencji 

Pan Radny Mariusz Zieliński - czy Pani ma jakieś dowody? 

Pani Radna Barbara Górniak - mówię Panu, że na zasadzie 

Pan Radny Mariusz Zieliński - na podstawie geoportal u? Naprawę trzeba brać dużą 
poprawkę do tego geoportal u 

Pani Radna Barbara Górniak - wiem, wiem 

Pan Radny Mariusz Zieliński - naprawdę trzeba to zmierzyć geodezyjnie a nie patrzeć na 
obrazki, bo są przesunięcia 4 metrowe także nie mamy, co się powoływać na geoportal. Jak 
wchodzimy na geoportal w którymś momencie jest akceptacja warunków i tam jest wszystko 
wyjaśnione 

Pani Radna Barbara Górniak - dokładnie, dlatego nie opieram się na tej drodze nie chodzi 
mi żebyśmy wszystkie na raz robili 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to zgłaszajcie nam konkretne przypadki, 
jeżeli zauważyliście i my zgodnie z kompetencją prześlemy, bo to jest akurat droga 
powiatowa 
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Pani Radna Barbara Górniak - wystarczy przejechać się z Mielna w stronę Cieszyna i 
zobaczyć jak ta droga wygląda 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dobrze jeszcze Radny Szymko proszę 

Pan Radny Jan Szymko - w tym temacie, bo ten temat poruszałem do tyłu już kilka kadencji i 
po pierwsze nie musimy, jako gmina tego robić, bo żeby uporządkować w skali gminy czy 
powiatu to są miliony złotych, po pierwsze. Po drugie jak jest droga, która się jeździ to jest 
tzw. korona drogi, czyli te pobocze gdzie koszą fizycznie jest tak, że rolnik uprawiając pole 
dojeżdża do samego asfaltu i tu trzeba uderzyć w rolnika. Ja polną drogę na Mieszewie 
przychodziłem tu do gminy i sprawdzałem polną drogę, która miała 8 metrów i rolnicy jak 
mają pola to nawet orali przez tą drogę w poprzek jak jechałem samochodem to nie mogłem 
przejechać droga na mapie ma 8 m ona jest wytyczona, wyznaczona a orzą ją i zostawiając 
taki pasek żeby tam można było przejechać osobówką 3 m i takich dróg jest wiele 

Pani Radna Barbara Górniak - ja może wejdę w słowo mi nic chodzi o to. bo przecież 
gmina ma jakieś 

Pan Radny Jan Szymko - to jest obowiązek każdego rolnika 

Pani Radna Barbara Górniak — więc nic nie róbmy, pogadajmy sobie tutaj 

Pan Radny Jan Szymko - to rolnikowi powinno zależeć, dokąd jego pole sięga a nie gminy. 
Trzeba egzekwować policjanta postawić żeby na drogę nie wyjeżdżał 

Pani Radna Barbara Górniak -- to nie można wysłać z gminy informacji do rolnika? 

Pan Radny Jan Szymko - informacje tak, w sołectwach 

Pani Radna Barbara Górniak - to właśnie o to chodzi zróbmy coś, a nie, że nie mamy 
pieniędzy więc nic nie róbmy 

Pan Radny Jan Szymko - ostatnio miałem takie przypadki przy okazaniu granic, że ktoś 
sprzedawał kawałek pola i się okazało, że w tym jest kawałek lasu, który uprawiał przez 
ponad 50 lat i nie wiedział, że tam jest las na przykład. Wznowili granice, odkopali kamienie 
okazało się. że droga gminna jest teraz kawałek obsiana, bo ona ma parametry 14 metrów 
szerokości. A jest jeżdżone po 5 metrach i do końca uprawiane. To powinno być szanowane, 
każdemu rolnikowi powinno na tym zależeć, gdyby wznowili granice przy tych naszych 
ogródkach np. w sielsku przez te kolonie, gdzie jest ta droga na tej kolonii północ czy w 
Zwierzynku nawet przy tej powiatowej drodze podejrzewam, że te płoty poznikałyby w 
niektórych miejscach, bo one są w drodze, gdzie rolnicy nie wiedzą 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej - to. co Pani Radna Górniak mówi. to tak 
jest 

Pani Radna Barbara Górniak — jeszcze jedną rzecz powiem przecież te drogi gminne tak 
samo są orane i później właśnie nie ma odwodnieni i nie ma nic. Te drogi siadają i będą 
jeszcze bardziej siadać. Może przez Sołtysów coś zróbmy w tym momencie a nie. że nie 
mamy pieniędzy nie jesteśmy w stanie, tak nie można 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - Radna Łuksza proszę 
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Pani Radna Anna Łuksza - ja jeszcze chciałabym dopytać, bo kiedyś wspominałam jest 

teraz ta droga osiedła 40 - lecia, czy my naprawdę nie m o ż e m y zmienić tej nazwy. M i jest 

wstyd osobiście Osiedla 40 - lecia PRL 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - ale to w wolnych wnioskach i 
komunikatach proszę zapytać 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — myślę, że powinno być spotkanie z 

mieszkańcami słuchajcie, bo największy problem to będzie dla nich, bo oni m a j ą f i rmy oni 

m a j ą dowody 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - kończymy punkty odpowiedzi na 
wnioski i zapytania Radnych 

7.Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do informacji 
Przewodniczącego. Co w tym okresie się odbyło uroczyste złożenie kwiatów pod pomnikiem 
„Pionierom Ziemi Węgorzyńskie j " to Pani Burmistrz mówiła. Konkurs na Palmę 
Wielkanocną w Przytoni to Pani Burmistrz dopowiedziała 11 palm było i bardzo ładnych, ale 
w tym roku j u ż gafy nie popełniłem, bo rok wcześniej powiedziałem, że tą plamę należy 
zdyskwali f ikować, bo za dużo sztucznych rzeczy to m i taki wykład zrobiły, tak wyprały 
głowę, że to robiły same to były Panic z jednego Sołectwa. M y to pół roku robiłyśmy a mi się 
nie chciało uwierzyć, że to można zrobić. Te palmy coraz ładniejsze są a tą Runowską 
widziałem, bo też byłem na Łobeski ej Babie Wielkanocnej, ale to jest żeby bardziej wspomóc 
Sołectwa bardziej tam na ich stoiskach. Oglądałem to, co prezentowali i tą palmę widziałem, 
bo stała na wejściu nie dało się nie zauważyć ona się zmieściła do sufitu, ale jedna tam była 
taka, że się nie zmieściła i musiała stać po ukosie nie wiem, z jakiego Sołectwa z powiatu. 
Palmy były różne szkoda, że tam naszych palm nie było ta z Runowa, ale te z Przytonia nie 
wiedziałem 

Pan Radny Zbigniew Białek - z Lesięcina była też 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — bo tam były numerki i nie mogłem 
rozpoznać, bo niektóre nasze przytońskie były bardzo ładne tam się ładnie prezentowały, ale 
chyba było ograniczenie do wielkości, bo tam nie było takich długich, że tam na końcach nie 
widać, co tam na tej górze jest na tej Łobeskiej Babie Wielkanocnej było zrobione 
monotonne. Ciekawa była lekcja w gimnazjum tam zostałem zaproszony, żeby tam o 
samorządzie coś powiedzieć i młodzież zapoznać. Jak sami wszyscy wiemy ta młodzież jest 
tak bystra oni mają na internecie tyle, nauczyciele potrafią ich tak przeszkolić, ale byłem 
zaskoczony, że tak było spokojnie przez tą godzinę, bo brakło godziny. Oprócz mojej 
informacji głownie o samorządzie, ale głównie o pracy Sołectw, Rad Osiedlowych i o tym 
żeby młodzież występowała, uczestniczyła w tych spotkaniach to potem było trochę pytań. 
Tych nawet z naszej sali temat śmieci, plaży, pomostów, takich młodzieżowych. Orlika, ale to 
w trakcie dyskusji można było wyjaśnić sobie. Potem pochwaliłem się, że było cicho, że 
mówicie, że ta młodzież tak się zachowuje a była nauczycielka razem? Była tylko dzięki temu 
miałeś spokój, bo była jedna z nauczycielek przez cały czas. Przychodzili też mieszkańcy w 
tematach nawet nie gminnych, prywatnych o porady w różnych tematach mieszkaniowych to 
praktycznie temat kończył się to jest droga prawna to jest nasz mecenas są inni praktycznie 
bardziej o porady dotyczyły spotkania na dyżurach tych moich cotygodniowych. Też w tym 
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okresie do biura Rady wpłynęło kilka pism zacznę od tego, ze skargą to 11 Radnych 
otrzymało korespondencję, która wpłynęła do gminy żeby to przekazać, ale to było tylko 11 
tych skarg, którą biuro Rady przekazało dla Radnych a skarga wpłynęła do Rady Miejskiej 14 
marca na działania Burmistrza Węgorzyna od Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego 
„Trójka". Ta skarga została przekazana do Komis j i Rewizyjnej zgodnie z kompetencjami 
myślę, że Komisja tym się zajmie, Pani Burmistrz pewnie też otrzymała tą skargę do 
ustosunkowania się. Wpłynęło też pismo z Prokuratury z Łobza, ale to obowiązkowe 
coroczne, co oni w tym czasie zrobili, to można z tym się zapoznać, bo tutaj nawet jest to. co 
Komisja Alkoholowa i oni nawet zorientowali się, że tu nawet w swoim stanowisku mówią, 
że kilka spraw jednak musieli zgłosić na leczenie, ale to wynika z obowiązku. Bo my 
informacje o pracy straży, strażniku, policji to będzie w maju przeważnie mamy takie 
coroczne sprawozdania z prac tych służb. Świeży temat do Biura Rady wpłynęła decyzja, co 
zajmowaliśmy się na tej sali w sprawie Pani Małgorzaty Kośmińskiej, bo Pani Kierownik z 
OPS - u wstrzymała wypłacanie tego dodatku opiekuńczego, tam były różne odwołania i w 
tej chwili t j . Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Szczecinie orzeka, że utrzymuje w 
mocy decyzję administracyjną organu 1 instancji t j . tego parę stron to jest dla mecenas, ale my 
żeśmy na tej sali zajmowali się Państwem Kośmińskich. Od Wojewody wpłynęło, ale to 
bardziej dla rolników w temacie zgłaszania klęsk różnych w rolnictwie czy wymarznięcia. 
suszowych żeby wnioski o oszacowanie tych strat składać w gminie. Bo jeżeli są zgłaszane 
do Wojewody to Wojewoda i tak je odsyła do gminy, a Burmistrz dopiero występuje do 
Wojewody o powołanie komisji celem oszacowania tych strat i prośba Wojewody żeby 
poinformować 

Pani Radna Barbara Górniak - Ja mam taką prośbą żeby ten urywek przygotować i po 
prostu porozwieszać to w gablotach, w Sołectwach oby nie było takich szkód, ale mogą być 
żeby po prostu rolnicy wiedzieli 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - j a myślę, że to pismo prześlemy do 
Sołtysów do Rad Soleckich 

Pani Radna Barbara Górniak — ja bym prosiła nie całe pismo, dlatego, że rolnicy nie 
doczytają tylko ten urywek na dole większymi literami, powiesi się w gablocie i niech to po 
prostu wisi żeby rolnicy po prostu wiedzieli, bo jak się będzie coś działo to Sołtysi będą 
wiedzieli 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — komunikat zrobimy 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - i do Sołtysów 

Pani Radna Barbara Górniak - dokładnie 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej - wpływa do nas na ostatniej sesji 
mówiłem kolejne pisma o utrzymaniu spójności terytorialnej województwa 
zachodniopomorskiego kolejne 6 Gminy Wałcz, Drawsko, Goleniów, aby poprzeć ich 
stanowisko żeby po prostu nie dzielić województwa. Marszałek podjął decyzję, że nie dzieli a 
tutaj jakieś poparcie. Do Biura Rady Miejskiej zostało złożone Sprawozdanie z wykonania 
budżetu za rok 2015 te wszystkie dane, co Pani Przewodnicząca Komis j i Alkoholowej mówi, 
to jest to zawarte. W tej chwili ma to Regionalna Izba Obrachunkowa, jeżeli ona wyda opinię 
to te materiały Radni otrzymają do zapoznania się. To będę miał na tyle informacja 
Przewodniczącego 
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8. Wolne wnioski i komunikaty. 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o punkt wolne wnioski i 

komunikaty 

Pan Radny Jan Szymko - to ja może wniosek, bo dzisiaj dużo na temat plam, konkursów taki 
wniosek mi się nasuwa, że w tych naszych Sołectwach brakuje nam tego patriotyzmu 
lokalnego takiego tu. Nasza stolica to tu Węgorzyno jest; jeżeli nasz Urząd w Węgorzynie. 
Gmina konkretnie organizuje konkurs palm a Sołectwo konkretnie Runowo mieszkańcy tam 
praktycznie s tara ją się przygotowują palmę i z tego, co tu słyszałem to nie było ich w 
Przytoni u, bo na zdjęciu ich nie było. Coś tutaj nie gra, nie wiem jak robil i tą palmę, ale 
podejrzewam, że jeżeli się tak napracowali to na pewno by Ci ludzie mieli tą satysfakcje, że 
są być może jeszcze zajęliby pierwsze miejsce i z tego, co, bo to u nas było 19 w sobotę z 
Przytoni a jeszcze by zdążyli zajechać na te powiatowe uroczystości na tą Powiatową Babę, 
Bo to jest troszeczkę nie wiem. czy informacji nie było? Sobie myślę różnie czy nie mieli, 
czym dowieść tej palmy taka długa była z tego Sołectwa, czy taka ciężka? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - była również propozycja przy dowiezieniu 
Anetka osobiście dzwoniła, bo na spotkaniu soleckim była też o tym mowa, więc na drugi 
dzień od razu organizowaliśmy pomoc przy przywiezieniu. Taka była decyzja Pani Sołtys 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - wolne w nioski i komunikaty, proszę 

Pan Robert Lekki mieszkaniec Węgorzyna- Ja bym chciał się zapytać o ten nieszczęsny 

parking koło poczty. Tam naprawdę jak się idzie chodnikiem to naprawdę trzeba wychodzić 

na ulicę ja b y ł e m świadkiem osobistym jak dzieci szły ze szkoły dobrze, że Pan kierowca 

jechał dosyć wolno i zahamował, ale kiedyś może dojść do tragedii 

Pani Radna Grażyna Kata - zgłaszałam to 

Pan Robert Lekki mieszkaniec Węgorzyna — tam nie można w ogóle przejść 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję jak za blisko tam podjadą do 

poczty nie ma przejścia do poczty 

Pani Radna Grażyna Kata - prostopadle do jezdni, że po prostu nie ma miejsca, przejścia nie 

ma dla przechodzących 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - sposobem byłoby wyrysowanie l inii 

Pan Radny Mariusz Zieliński - i sposób parkowania 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - ale m y ś m y w tym temacie po interpelacji 
Radnej przesłal iśmy do Zarządu Dróg 

Pani Radna Grażyna Kata - i nie mam mowy żeby z naszej posesji też wyjechać jedna osoba 
musi kierować ruchem 

Pan Jan Mazuro Przewodu iczący Rady Miejskiej — w wolnych wnioskach i komunikatach 

wiem. że Biuro Rady rozdało nowe oświadczenia mają tkowe proszę je wypełniać rzetelnie, 

szczegółowo mamy na to czas. Bo z Urzędu Skarbowego z Drawska Pomorskiego 

przychodziły ostatnio, że wszystko jest pozytywnie i w porządku a Urząd Kontroli Skarbowej 
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prowadzi dwa postępowania kontrolne wśród naszych Radnych, oczywiście Przewodniczący 
dzięki dobrym duszą. I w wolnych wnioskach i komunikatach to chyba wszystko 

9.Zakończenie obrad. 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - zamykam X V sesję Rady Miejskiej w 
Węgorzynie, dziękuję Radnym i wszystkim, którzy wytrwali razem z nami. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 41 pon um ero wan y c h stron, oraz 10 
załączników. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Jan Mazuro 

Protokołowała: 

Wio/eta Początek 
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